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Nous parquímetres a Corbera

Des del passat 2 de novembre funcionen els nous parquímetres i 
les noves zones amb tarifa bonificada. Amb les noves mesures 
la ciutadania podrà pagar en els parquímetres amb targetes de 

crèdit amb xip, per garantir la màxima disponibilitat del servei. També 
s'implanta l'anul·lació electrònica de denúncies. Una altra actuació 
que es posa en marxa és la implementació del pagament i de les 
anul·lacions de denúncies per mòbil a través d'una aplicació.

L’Esbart Sant Martí celebra 50 anys

L’Esbart Sant Martí celebrarà el pròxim any el seu 50è aniversari. L’entitat 
cultural torrellenca ja s’ha posat en marxa per començar a preparar els 
actes commemoratius. Els seus integrants van tenir una primera reunió 

amb exdansaires i altres persones vinculades a l’esbart per començar a 
preparar les activitats d’aquesta efemèride. Una de les primeres ha estat la 
convocatòria d’un concurs de logotips per escollir la imatge de l’aniversari.

LA PREMSA DELBAIX no 
es fa responsable de la veracitat de 
la publicitat ni dels articles aliens 
a aquesta redacció. Es prohibeix 
la publicació, còpia o difusió de 
qualsevol tipus d'imatge, logotip, 
disseny, fotografía o continguts 
d'aquesta publicació sense el previ 
consentiment de l'editor, així com 
dels respectius propietaris intel-
lectuales dels mateixos. L'empresa 
es reserva el dret de tramitar 
accions legals si es fa un ús il-legal.
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Fedefarma, la primera 
cooperativa en volum 
de facturació de Cata-

lunya i una de les principals 
distribuïdores farmacèuti-
ques d’Espanya amb més 

de 3.000 socis, ha aterrat a 
Gavà.
Des d’avui, la cooperativa 
disposa oficialment a la lo-
calitat del Baix Llobregat del 
seu centre logístic, que ha 
suposat una inversió de 30 
milions d’euros i s’ha con-
vertit ja en un dels més mo-
derns d’Europa, han explicat 
fonts de la companyia.
El centre, de 14.000 metres 
quadrats, preparat per a la 
gestió de més de 40.000 re-
ferències d’estoc que circu-
len per quatre quilòmetres 
de cintes transportadores, 
ha estat inaugurat aquest 

mes, durant un acte que ha 
comptat amb la presència 
del president de la Generali-
tat, Artur Mas.
El president de Fedefarma, 
Lluís Barenys, ha indicat que 
la cooperativa té capacitat 
per a tenir ellestides 30.000 
comandes diàries només en 
una hora i 30 minuts.
Barenys, qui s’ha mostrat 
comprensiu i solidari amb 
les restriccions aplicades per 
Mas al sector de la salut, li 
ha recordat, d’altra banda, 
que la viabilitat econòmica 
de moltes farmàcies “està en 
joc, i que l’endarreriment del 

pagament de la factura de la 
prestació farmacèutica per 
part de Salut agreujarà en-
cara més la situació”.
“Podem ser comprensius 
amb les mesures de conten-
ció però no podem ser-ho, 
en cap cas, amb els impa-
gaments”, ha afegit el pre-
sident de Fedefarma, una 
cooperativa que té com a 
principal activitat la distri-
bució de medicaments a las 
farmàcies, i que també dis-
posa de serveis de formació, 
assessorament tècnic, ser-
veis informàtics, gestió de 
compres i màrqueting.

Allau de parelles de fet fraudulentes 
a Martorell

MARtoRELL

L’Ajuntament de Marto-
rell ha decidit canviar el 
reglament de parelles 

estables i, a partir d’ara, de-
manarà un mínim d’un any 
d’empadronament als que 
solicitin poder accedir al re-
gistre com a parelles de fet.
La modificació de la norma 
arriba després que els ges-
tors municipals hagin detec-
tat un augment sospitós de 
sol·licituds.

Tot i que no han pogut apor-
tar una xifra exacta de peti-
cions, fonts municipals han 
assegurat a aquest mitjà que 
“el nombre de parelles de 
fet dels tres o quatre últims 
mesos era idèntic pràctica-
ment al de tot l’any anterior”.
Homes paquistanesos amb 
dones espanyoles gitanes
La majoria de parelles de fet 
“sospitoses” estaven forma-
des per homes estrangers 

(del Marroc i del Paquistan, 
per exemple) i dones autòc-
tones de raça gitana.
Tant els uns com les altres 
provenien d’altres locali-
tats. ”No cal ser detectiu per 
adonar-se que ens trobàvem 
davant d’un clar frau”, han 
sintetitzat les citades fonts.
L’objectiu dels primers era 
obtenir per la via ràpida 
el permís de residència al 
nostre país, mentre que el 

d’elles era purament econò-
mic: obtenir els diners que 
els exigien a canvi de la unió.

Procés finalitzat en 
només un dia
Les presumptes parelles 
formalitzaven el procés en 
un mateix dia, gairebé au-
tomàticament, beneficiant-
se de la major facilitat dels 
tràmits que en el cas del ma-
trimoni.

A més, viatjaven fins a Mar-
torell per aprofitar-se del 
fet que, a diferència del 
que passa a altres ciutats 
de l’àrea metropolitana de 
Barcelona, no es demanava 
cap antiguitat al padró mu-
nicipal.
Els dirigents de Marto-
rell confien que, després 
del setge, acabi definitiva-
ment l’auge de registres de 
parella de fet sospitoses.

L’Ajuntament es veu obligat a modificar el reglament i demanarà un any d’empadronament per tenir accés al registre
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La línia 158 
d’autobús ha 
deixat de funcionar 

Dos ferits per una 
explosió de gas a 
un pis del Prat

Aquesta mesura està 
inclosa en el marc del Pla 
de Racionalització de la 
Gestió de l’empresa.

Una dona de 30 anys i el seu 
fill, de cinc, presenten crema-
des després de la deflagració 
de dues ampolles de butà

Un grup d’infermers 
especialistes en sa-
lut mental del Parc 

Sanitari Sant Joan de Déu, 
ubicat a Sant Boi de Llo-
bregat, ha estat guardonat 
amb el XIII Premi Nacional 

d’Investigació d’Infermeria, 
atorgat per l’Hospital Uni-
versitari Marqués de Valde-
cilla de Cantabria.
El premi es va lliurar a San-
tander el 16 de desembre. 
L’infermer especialista en 

salut mental Hilari Andrés, 
investigador principal del 
projecte, que porta per títol 
Validación de la Escala de 
Predicción y Evaluación del 
Riesgo de Violencia (EPERV) 
i que és el resultat de més de 

quatre anys de recerca sobre 
el terreny, amb pacients del 
centre i també d’externs.
L’objectiu del projecte és 
predir i evaluar els riscos de 
violència que pot presentar 
cada pacient amb un tras-
torn mental greu, ja sigui 
cap als altres o cap a sí ma-
teix (autolesions, suicidi).
Aquest risc ha estat evaluat 
amb un qüestionari de 55 
indicadors. Pel que fa a la 
seva aplicació, l’instrument 
serà validat per infermeria 
tot i que pot ser administrat 
per qualsevol professional 
sanitari format i recolzat per 
la guia EPERV, segons han 
informat des de l’hospital a 
través d’un comunicat.
En el cas del centre de salut 

mental de Sant Boi, el treball 
es portarà a terme amb una 
mostra de 220 usuaris in-
gressats.
L’estudi ha estat seleccio-
nat pel jurat entre els 32 
projectes presentats -el 
major nombre de treballs 
presentats des de l’inici del 
certament- procedents de 
Madrid, Catalunya, País Basc, 
Castilla-La Manxa, Canàries i 
Cantabria.
A més de l’esmentat investi-
gador principal Hilari Andrés, 
han participat al projecte els 
infermers Mar Pica, Sonia 
Monedero, Oscar Rosillo, Jor-
di Quilez, Joaquín del Pino, 
Verónica García, Loli Domín-
guez, Alexandrina Foix, Núria 
Moreiras i Alfonso Molina.

Infermers del psiquiàtric de Sant Boi reben un premi nacional
SAnt boi

Hilari Andrés és l’investigador principal d’un projecte per a 
predir el risc de violència en malalts mentals

Gavà acull la nova seu d’una gran cooperativa farmacèutica
GAvà

Fedefarma, una de les principals distribuidores 
espanyoles de medicaments, instal·la un 
modern centre logístic a la localitat

Se traspasa 
RESTAURANTE-PIZZERÍA 

EN CoRNELLà. 

Local de 250m2 
700€/mes alquiler en 

funcionamiento.

Tel: 609 16 99 03
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Augmenten les nòmines dels 
treballadors públics a Sant Climent 

Pallejà i el barri de Fontpineda 
ja tornen a estar comunicats

La millora de les retribucions dels treballadors municipals en les seves 
diverses àrees i un increment de les aportacions de l’Ajuntament a 
la comunitat educativa —AMPA, famílies, infants, etc— són dos dels 

principals objectius que persegueixen les ordenances fiscals aprovades 
per l’Ajuntament de Sant Climent de Llobregat. Uns increments que es 
fan congelant la majoria de les taxes i impostos.

Des de finals d’octubre va entrar en servei al trànsit el nou tram de 
carretera. Les obres de millora de la carretera han suposat una 
ampliació de la calçada, la instal·lació d’una xarxa de clavegueram, 

inexistent fins ara, el soterrament dels serveis i la instal·lació d’un nou 
enllumenat públic. El vial ha estat tallat durant cinc mesos amb la 
intenció de garantir la seguretat dels vehicles i vianants que diàriament 
utilitzen aquesta via per als seus desplaçaments.

L’Ajuntament de Castelldefels 
renuncia a fer un tercer ambulatori 
Ha descartat la seva construcció al solar de Vista Alegre i ha iniciat un procés 
participatiu perquè el veïnat opini sobre quin ha de ser l’equipament necessari

L’Ajuntament de Castelldefels 
ha descartat definitivament 
un tercer centre sanitari públic 

en el municipi que s’havia de cons-
truir en un solar al barri de Vista 
Alegre que ocupaven els antics ha-
bitatges del professorat de l’escola 
Vista Alegre. El consistori considera 
que el tercer ambulatori és neces-
sari però entén que l’emplaçament 
anunciat no era l’adequat. 

El consistori, a més, ha iniciat un 
procés de participació -dut a terme 
fa uns mesos- amb l'objectiu que 
el veïnat es pronunciï sobre quin ti-

pus d'equipament creu que hauria 
d'aixecar-se en el solar. Per a això s'ha 
editat un imprès que informa sobre 
les diferents possibilitats. A aques-
tes opcions se sumen les proposa-
des pels veïns i veïnes, sempre que, 
segons fonts municipals aquestes 
idees sigui possible dur-les a terme, 
tinguin viabilitat. Els impresos que es 
distribuiran al barri incorporaran una 
papereta que recollirà les propostes, 
entre les quals cada participant haurà 
de pronunciar-se. Recollides les opi-
nions, aquestes es donaran a conèi-
xer en una nova reunió amb la qual 
culminarà el procés participatiu. 

Reconeixement

El municipi ja llueix una nova certificació de qualitat turística. L’Oficina de Turisme de la Platja va ser escenari de l’acte de lliurament per 
part del Conseller d’Empresa i Ocupació en funcions de la Generalitat de Catalunya, Felip Puig, del Segell de Distinció de Turisme Familiar. 
L'Agència Catalana de Turisme distingeix els municipis que són especialment sensibles a aquest segment de la demanda i ofereixen uns 

equipaments i serveis adaptats a les necessitats de les famílies amb nens.

Camp i Taula”, de Lluís Subirats, 
és el títol del cartell guanyador 
de la 165a Fira de la Candelera 

que tindrà lloc els dies 5, 6 i 7 de 
febrer de 2016. Un cartell del dis-
senyador barceloní, Lluís Subirats. 
En total es van presentar 44 obres 
al concurs. Subirats explica que 

“des del primer moment vaig voler 
sumar dos mons: el de l’agricultura 
i el de la gastronomia, i aprofitar 
per explicar el cicle del produc-
te i l’evolució de la mateixa Fira”. 
L’alcalde de Molins de Rei, Joan Ra-
mon Casals, destaca que “el cartell 
és un dels elements més importants 

que tenim per promoure la Fira i els 
seus valors, que són els de la nostra 
vila” i ha subratllat que “la imatge 

guanyadora subratlla l’enfocament 
cada cop més gastronòmic i de 
proximitat que té la Candelera”. 

La 165a Fira de la Candelera 
té cartell oficial
Lluís Subirats, amb “Camp i Taula”, ha 
guanyat el concurs que des de fa 30 anys 
serveix per escollir la imatge de la Fira
”

El grup Diselauto Volvo inaugura  
noves instal·lacions a Sant Just 

El passat 4 de novembre es va inaugurar a Sant Just Desvern un 
nou concessionari del grup Diselauto, que disposa de més de 
4.000 metres i compta amb una zona destinada a l’exposició de 

la gamma de vehicles Volvo, Volvo Selekt i Vehicles d’ocasió. També té 
tots els serveis de postvenda de la marca amb un taller de carrosseria 
propi. A més, disposa del programa “Volvo Personal Service” (VPS), un 
servei amb el qual la marca busca optimitzar els temps i la qualitat 
dels treballs realitzats en el taller així com brindar l'oportunitat al 
client de veure amb completa transparència el que es fa amb el seu 
vehicle. Entre els aspectes més destacats d'aquest servei es troben el 
fet de disposar d'un tècnic personalitzat per realitzar tota la gestió (cita, 
recepció i reparació) i que juntament amb Programa One Hour Stop 
(que utilitza la Metodologia Llegeixin per reduir al màxim el temps de 
les reparacions realitzat més del 80% de les intervencions en menys 
d'una hora) ofereixen un servei de posventa integral a tots els clients.
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Pugen les denúncies de violència 
masclista en el segon trimestre 
En el Baix Llobregat, els partits judicials en van registrar 423, més del 90% de 
les quals van ser rebudes per atestat policial amb denúncia de la víctima

L'Observatori Comarcal 
del Baix Llobregat ha 
fet públic l'informe tri-

mestral de violència contra 
les dones amb l'explotació 
de les dades recollides pel 
Consejo General del Poder 
Judicial. Aquest informe 
recull dades de denúncies 
i renúncies; assumptes pe-
nals i assumptes civils i or-
dres de protecció.

Segons aquest informe, en el 
segon trimestre de 2015 els 
partits judicials del Baix Llo-
bregat van registrar 423 de-
núncies, el 90,3% de les quals 
van ser rebudes per atestat 
policial amb denúncia de la 
víctima de violència masclis-
ta, 4,5% per atestat policial 
amb intervenció directa de la 
policia i el 4,5% per informe 
de lesions. A més, el nombre 
d’homes condemnats ha es-
tat de 33, el d’absolts 30. 

D’altra banda, durant el 
trimestre es van regis-
trar 97 assumptes civils 
d’ingrés directe, proces-
sos contenciosos, que re-
presentaven el 10,6% dels 
registrats en el conjunt de 
Catalunya. Els principals 
assumptes civils són la 
custòdia de fills menors no 
matrimonials consensuats. 
D’altra banda, el nom-
bre d’assumptes penals 
d’ingrés directe registrat 
durant el trimestre va ser 
de 636, representant el 
10,5% del total del conjunt 
de Catalunya. Es van regis-
trar 43 faltes i 701 delic-
tes als partits judicials del 
Baix Llobregat. Les lesions 
i maltractaments han estat 
els delictes més registrats 
(el 88,3% del total de de-
lictes). En un altre ordre 
de coses, es van iniciar 96 
ordres de protecció, 93 

incoades a instància de la 
víctima de violència mas-
clista. Gran part de les or-
dres de protecció van ser 
denegades (51,04%). 

La majoria dels homes de-
nunciats (75,0%) són de 
nacionalitat espanyola. El 
79,2% de les víctimes de 
violència masclista a les que 
se’ls va activar una ordre de 
protecció eren majors d’edat 
i de nacionalitat espanyo-
la. I per últim, el 69,8% dels 
agressors als quals s’ha apli-
cat una ordre de protecció 
havien trencat una relació 
afectiva amb la víctima: 
47,9% són exrelació afectiva 
i el 21,9% excònjuge. 

Evolució
Respecte el segon trimestre 
de l’any anterior es va re-
gistrar 86 denúncies menys 
de violència masclista i 11 

renúncies menys al procés. 
Els assumptes civils d’ingrés 
directe es mantenen en els 
partits judicials de la comar-
ca i en el conjunt de Cata-
lunya disminueixen (4,4% 
menys). Respecte el segon 
trimestre de l’any anterior 
augmenten al Baix Llobre-
gat (14,1% més) i a Cata-
lunya (9,8%). Augmenta el 
nombre d’assumptes penals 

d’ingrés directe en els par-
tits judicials de la comarca 
(2,5% més) i conjunt de Ca-
talunya (2,4% més) respecte 
l’anterior trimestre. El segon 
trimestre de 2014 es van re-
gistrar 2,8% assumptes pe-
nals menys al Baix Llobregat 
i 1,1% més a Catalunya. 

A més, disminueix el nom-
bre d’ordres de protecció 
interposades respecte el 

trimestre anterior (9 menys) 
com respecte el mateix tri-
mestre de l’any anterior (30 
menys).El pes de les ordres 
de protecció denegades 
disminueix en els partits 
judicials del Baix Llobregat. 
De suposar el 71,4% en el 
segon trimestre de 2014 a 
representar el 51,0% del to-
tal d’ordres de protecció el 
segon trimestre de 2015.
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Depressió
Fòbies
Ansietat
Estrés
Inseguretat i autoestima
Fracàs escolar
Adolescència
Problemes de Parella
Dol

Previsió, 1
08970 Sant Joan Despí
www.psicoars.com

Qui soc?
Passat, present, futur.
En moments de crisi per-
sonal, o de creixement 
intern es quan solem 
qüestionar-nos qui som.

La branca de la ciència 
que es dedica a l’estudi 
d’aquest concepte és la 
psicologia de la personali-
tat, entre d’altres ciències.

La personalitat es divideix 
en quatre parts o proces-
sos: processos cognitius 
o intel·ligència, proces-
sos conatius o caràcter, 
processos emocionals o 
temperament i processos 
biofísics o constitució.

Per altra banda, existei-
xen diverses teories de la 
personalitat, en funció de 
si es fonamenten en la ge-
nética, en l’aprenentatge 
o en la interacció de les 
dos variables anteriors.

En definitiva, el quid de la 
qüestió el trobem a diari 
quan algú et descriu una 
situació, els personatges, 
el que va passar, …, i es 
incapaç de saber parlar a 
gust sobre si mateix.

D’alguna manera estem 
condicionats pel nostre 
passat, en el se de la fa-
milia que hem crescut, 
determinades tradicions, 
hàbits de tot tipus, límits 
o falta d’aquests, … Son 
marques de creixement 
que es fusionen amb les 
marques de neixement, 
defensades per teories 
que diuen que al nèixer 
tenim preferències dife-
rents (per exemple: plo-
rem més o menys perquè 
ja neixem definits). 

Així seria com crei-
xem fins l’edat adul-
ta, ensortint-nos com 
podem i aprenent de 
l’experiència, utilitzant 
les eines que hem adqui-
rit abans. No obstant, no 
podem oblidar-nos de 
què en tot aquest procès 
impera el que passarà en 
el futur, o constantment 
tenint present les nostres 
expectatives de fins a on 
volem arribar, que volem 
ser, aconseguir, …

Podríem dir que estem 
formats per la suma dels 
tres temps: passat, pre-
sent i futur. L’equilibri es 
troba quan la persona 
viu al present de manera 
conscient, amb el passat 
resolt, i prenent deci-
sions per arribar al futur 
desitjat sense angoixes, 
i sobre tot, gaudint del 
present. Pel contrari, po-
dem trobar persones que 
determinen el seu futur 
condicionats pel pasat 
sense saber qui son al 
present. Es tracta doncs 
de viatjar a través dels 
tres temps verbals, sent 
conscients de que el pre-
sent es gràvid del passat i 
cap al futur, però que cal 
viure’l aprofitant-lo.

I tu eras, ets o seràs???

SOCIETAT

T. 93 656 68 67

www.construclam.com

Construccions S.L

Fundada en 1995, se ha 
consolidado como empresa 
constructora de referencia, 
gracias a su alto grado de 
profesionalidad y servicio.

TRABAJOS VERTICALES
DEPARTAMENTO DE ARQUITECTURA 
PROYECTOS DE OBRA MAYOR Y MENOR
REHABILITACIÓN INTEGRAL DE EDIFICIOS 
TRAMITACIÓN DE LICENCIAS DE OBRA Y SUBVENCIONES
MANTENIMIENTO DE EDIFICIOS Y NAVES INDUSTRIALES 
OBRA NUEVA  -  REFORMAS INTERIORES Y DECORACIÓN

SE REALIZAN LOS 
PRESUPUESTOS SIN COMPROMISO

Més de 483 milions de 
viatgers van utilitzar el 
transport públic de l’AMB 
La tendència a l’alça en el nombre de 
passatgers es manté des del 2013

Un total de 483,67 mi-
lions de viatgers van 
utilitzar el sistema de 

transport públic de metro i 
autobusos (gestió directa i 
indirecta) de l'Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB) 
entre els mesos de gener i 
setembre del 2015. Una xi-
fra que suposa un augment 
del 2,7% respecte el mateix 
període de l’any anterior. 
D’aquesta manera, el trans-
port públic metropolità se-
gueix recuperant-se i certifi-
ca la línia ascendent que ja va 
començar el 2013. Així s’han 
incorporat un total d’11,53 
milions de viatgers nous als 
transports de l’AMB, el que 
significa un estalvi important 
d’emissions contaminants 
respecte als viatges que 
s’efectuen en vehicle privat, 
concretament de 6.362 tones 
de CO2, 1,39 tones d’òxids de 
nitrogen, i 19,99 tones de 
partícules fines; aquest es-
talvi aconseguit pels serveis 
de l’AMB equival a totes les 
emissions associades a la 
mobilitat d’un municipi de 
15.000 habitants.

Metro i autobús
El conjunt de la xarxa de me-
tro i de les línies d’autobús 
gestionades per TMB van 
creixer en ús un 2,2%. En 
conjunt, els serveis de ges-
tió directa van assolir 422,28 
milions de viatgers. Així, 
la xarxa de metro va regis-
trar un augment del 2,7% 
de viatges, assolint 284,69 
milions de viatgers, men-
tre que, la xarxa regular 
d'autobusos ha presentat 
un increment de l’1,5% (as-
solint 133,20 milions). 

Aerobús i Bicibox
El servei Aerobús manté una 
línia de creixement, millo-
rant en un 4,4% els resultats 
del període gener-setembre 
de l’any anterior. Mentres-
tant, el Bicibox, el servei de 
l’AMB d’aparcaments per a 
bicicletes privades, va tenir 
un comportament excel·lent 
el 2015, registrant gairebé 
15.000 bicicletes estaciona-
des cada mes i 5.000 usuaris 
registrats, el què suposa un 
52% més que fa un any.

Dos nous mercats 
a Gavà i Sant Feliu obren 
aquest mes de novembre
Han sofert una remodelació profunda 
que permetrà potenciar la vitalitat 
comercial en els dos municipis del 
Baix Llobregat 

El nou MercaGavà obrirà 
les seves portes el 24 
d enovembre. Cons-

ta de quatre plantes amb 
una superfície total de 
12.257,81m2, dels quals 
2.500 metres quadrats es-
taran destinats a la venda. 
D’aquests, 1.000 metres 
quadrats es destinaran a les 
parades del mercat muni-
cipal i locals comercials ex-
teriors i la resta acollirà un 
nou supermercat de la firma 
Mercadona. L’oferta comer-
cial disposarà també de bar 
i botigues exteriors, mentre 
que al soterrani s’ubicarà la 
planta de logística del mer-
cat i de l’àrea de supermer-
cat. A més hi haurà un apar-
cament de dues plantes per 
a uns 157 vehicles.

D’altra banda, el Mercat 
Municipal de Sant Feliu va 
obrir el 12 de novembre 
després de la remodelació 
de l'edifici que ha suposar el 
tancament de l'espai des de 
finals de juny. Amb més de 
131 anys d’història, el Mer-
cat Municipal ha mantingut 
la imatge original i s'ha con-
servat la cúpula en tractar-
se d'un element singular i de 
valor arquitectònic històric. 
En total, hi haurà deu para-
des. Els treballs de millora 
han inclòs l'eliminació de 
barreres arquitectòniques i 
s’han canviat els accessos. 
El nou equipament ofereix 
als clients la possibilitat de 
fer comandes per whatsapp 
i en línia, amb servei de re-
partiment a domicili.

Persegueixen el consum 
d’alcohol a la via pública

L’Ajuntament de Begues ha posat en marxa un pla 
d’actuació, a través de la policia local, destinat a evitar 
els efectes del consum d’alcohol. En concret els agents 

intensificaran el treball que es desenvolupa al respecte amb 
controls d’alcoholèmia i sancionant el consum d’aquestes 
begudes als espais públics. Aquest pla d’actuació policial és 
com a conseqüència dels importants problemes de civisme a 
la via pública registrats durant la celebració de la Castanyada.

Rehabiliten dues cases de Sant 
Boi per fer un hort comunitari 

La Fundació Marianao de Sant Boi de Llobregat està re-
habilitant dues cases de principis del segle XX al barri 
santboià de Marianao per convertir-les en un espai de 

participació per a tothom. Les cases compten amb un te-
rreny de 675 m2 que es destinarà a fer un hort comunitari 
ecològic. Un hort, segons la Fundació Marianao, obert a 
tothom que vulgui cultivar de forma ecològica i comunitari 
posant especial èmfasi en aquelles persones, joves i adults 
que es troben en una situació de vulnerabilitat social. 

Dra. Astrid Roda de Sola
ARS centre psicològic

Sant Sadurní acull l'espectacle 
teatral sobre el cava 'Renéixer' 

Del 27 de novembre al 13 de desembre se celebrarà a Sant 
Sadurní l’espectacle teatral ‘Renéixer’. Una creació de la 
companyia internacional Teatro de los Sentidos que, de manera 

exclusiva, només es representarà al municipi, i que va més enllà d'una 
representació escènica, ja que s'endinsa en les emocions i convida a 
l'espectador a participar activament de la història i l'aventura del cava. 
L'obra, a més, compta amb la participació d'actors i veïns i veïnes de la 
vila que esdevenen protagonistes de l'espectacle.

Els dies de representació de Renéixer seran el 27,28 i 29 de novembre, 
del 4 al 8 i de l'11 al 13 de desembre. Els divendres s'oferiran dos 
passis, a les 20 i 22 hores. Els dissabtes i el dilluns 7 de desembre tres 
representacions, a les 18, 20 i 22 hores, i els diumenges i el dimarts 8 
de desembre passis a les 18 i 20 hores. Les entrades, que tindran un 
preu de 20 euros, ja es poden adquirir per internet. Molts dels qui l'any 
passat es van quedar amb les ganes de veure el primer espectacle 
sobre el món del cava tindran ara una segona oportunitat.

Teatro de los Sentidos i les regidories de Cultura i Turisme de l'Ajuntament 
de Sant Sadurní aposten per reeditar aquesta proposta que va més enllà 
d'una representació escènica, que s'endinsa en les emocions i convida 
a l'espectador a participar activament de la història i l'aventura del cava.
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Valoriza reclama uns 700.000 € 
a l’Ajuntament de Castelldefels

El maig de 2013 es va 
privatitzar la gestió de 
la Zona Blava de la Pla-

tja, fent una concessió del 
servei a l'empresa Valoriza 
amb un cànon de 714.000 
que l'empresa havia de 
pagar a l'Ajuntament de 
Castelldefels anualment. 
En els primers mesos de 
posada en marxa del ser-
vei l'anterior govern va 
modificar les condicions 
del contracte, situació que 
va portar a l'empresa a de-
manar una compensació 

al consistori municipal per 
valor d’uns 700.000€.

El cas, en els 
tribunals
Davant la manca de respos-
ta, Valoriza va portar el cas 
als tribunals, situació que 
està paralitzada  fins a arri-
bar a un acord, però que ha 
portat a la suspensió del 
cànon anual. Un informe 
tècnic xifra en 690.000€ la 
quantitat que l'Ajuntament 
hauria d'abonar a l'empresa 

Valoriza pels dos primers 
anys d'explotació per com-
pensar-la a causa de la mo-
dificació de les condicions 
d'aquest contracte.

L'actual govern municipal 
ha obert una via de diàleg 
amb la intenció d'evitar-
ne la judicialització i   per 
analitzar les diferents 
possibilitats plantejades. 
El municipi engegarà un 
procés participatiu amb el 
sector econòmic i els veïns 
de la zona per treballar de 

manera consensuada amb 
l'empresa adjudicatària del 
servei possibles millores 
que minimitzin el greuge 
econòmic per a l'Ajuntament 
i, a la vegada, puguin recollir 
propostes de millora.

Canvi de gestió
Actualment l'empresa mu-
nicipal SAC gestiona la zona 
blava de la resta el municipi 
amb uns resultats “òptims”, se-
gons  el regidor d'Urbanisme, 
Ramon Morera. Un cop fi-
nalitzat l'actual contracte 

de la zona blava de la platja 
amb l'actual concessionària, 
l'equip de govern aspira a la 

gestió pública del servei a cà-
rrec de l'empresa municipal 
SAC, afirma Morera.

L’empresa concesionaria que gestiona la zona blava de la platja 
considera que és la compensació per la modificació del contracte 
original per part del govern anterior del partit popular 

Els Mossos i el món agrícola 
busquen millorar la seguretat 

L'Agrupació Fotogràfica Sant 
Just rep el Premi Nacional 2015

Unes 300 persones es manifesten 
a favor de les beques menjador

La seu de la RPMS a Sant Feliu va tenir lloc una reunió 
entre la Policia de la Generalitat-Mossos d’Esquadra 
de la Regió Policial Metropolitana Sud (RPMS), el 

gerent del Parc Agrari del Baix Llobregat, els represen-
tants de les cooperatives agrícoles i els representants 
sindicals del sector agrícola de diversos municipis. Du-
rant la trobada es van tractar diferents aspectes rela-
cionats amb la seguretat del camp i del sector primari 
i s’han proposat millores relacionades amb la senyalit-
zació vial, les zones i franges horàries en què és més 
efectiu potenciar el patrullatge policial, l’accessibilitat 
als camps i els punts febles o susceptibles de generar 
conflicte entre els diferents usuaris de la zona agríco-
la dels municipis. En relació amb els temes de control 
policial del medi ambient, els representants agraris van 
destacar aspectes com la progressiva disminució dels 
abocaments realitzats a la zona agrícola.

La Confederación Española de Fotografia va reconèi-
xer l'Agrupació Fotogràfica Sant Just amb el Premi 
Nacional 2015 a la millor entitat. Entre d'altres co-

ses, s'ha valorat la tasca en pro de la fotografia i dels 
seus professionals que l'entitat santjustenca ha fet des 
que es va crear, l'any 2011. L’acte es va celebrar al muni-
cipi malagueny d’Antequera, on van assistir tres mem-
bres de l'AF Sant Just, el president Víctor Murillo, el vice-
president, Toni Vigo, i el secretari Joan Elias. 

Tres centenars de persones es van donar cita da-
vant dels Serveis Territorials d’Ensenyament de 
la comarca a Sant Feliu de Llobregat. La manifes-

tació, convocada pel Fòrum Social del Baix Llobregat 
(FSBLL), va protestar per la retallada del 46,8%, segons 
l’entitat, de les beques menjador otorgades aquest 
any per la Generalitat. Una retallada que, segons FS-
BLL, suposa que més de 2.000 nens i nenes del Baix 
Llobregat no rebran ajuts de menjador tot i reunir 
les condicions d’accés establertes pel Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya.
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Persecució policial 
a Esplugues de Llobregat 

La Policia Local van detenir a D.C.S., de 28 anys i veí 
de Lleida, quan acabava de robar un camió i després 
d’una perillosa persecució per l’autopista B-23, on 

els agents van ser envestits tot i que les lesions van ser 
lleus. La col·laboració ciutadana va ser fonamental, ja 
que fou un testimoni qui va donar l’alerta del robatori 
d’un camió estacionat al pàrquing públic del carrer Sant 
Antoni M. Claret. El detingut tenia antecedents delictius 
i una ordre de detenció i ingrés a la presó. 

Detingut un traficant de 
drogues a Castelldefels

En un dispositiu contra possibles traficants de drogues, 
agents de la Policia de la Generalitat-Mossos d'Esquadra 
de la Unitat de Seguretat Ciutadana de la comissaria 

de districte de Castelldefels i de la Policia Local van detenir 
home, de 20 anys i veí de Castelldefels, que en el moment 
de la seva intervenció portava nombroses substàncies 
estupefaents preparades per a la seva venda. El detingut 
contactava amb joves que acudien al parc per comprar 
la droga, que duia amagada al seient del seu  ciclomotor. 

La Guàrdia Civil intervé 
170kg de la droga a l’aeroport 

Efectius del Servei Fiscal de la Guàrdia Civil de 
l'Aeroport Barcelona-el Prat, en col·laboració amb 
personal de la Duana, van intervenir en la T-1 més 

de 170 quilograms de la droga denominada ‘khat’. Van 
detenir a quatre ciutadans, tres britànics i un Etíop, per la 
presumpta comissió d'un delicte contra la salut pública. 
La Guàrdia Civil va descobrir la droga en els equipatges 
dels detinguts i embolicada en bosses de plàstic.

El jutge de l’Audiència 
Nacional, Santiago Pe-
draz, va decretar presó 

incondicional per a una de 
les dues persones d’origen 
marroquí -un amb naciona-
litat espanyola- detingudes 
per la Guàrdia Civil en el barri 
de Sant Ildefons de Cornellà 
del Llobregat. Una operació 
antiterrorista dirigida pel 
Jutjat Central número 1 de 
l’Audiència Nacional i la Fis-
calia de l’Audiència Nacio-
nal. El magistrat atribueix a 
Z.M.B. un delicte de terro-
risme (participació activa) 
argumentant que hi ha inicis 
que proven la seva partici-
pació directa en qualitat de 
“dinamitzador” en la cade-
na de propaganda, difusió i 
proselitisme de Daesch (Es-
tat Islàmic). Segons el jutge 
Santiago Pedraz, l’acusat 
utilitzava perfils de twitter 
per visionar arxius produïts 

per l’organització terrorista 
i divulgar-los a través d’una 
altra xarxa social, Facebook, 
per tal de fer-los arribar a di-
ferents usuaris. Z.M.B. també 
hauria compartit aquest ma-
terial terrorista amb altres 
individus d’origen magribí 
en trobades organitzades 
en domicilis particulars i 
mesquites. L’objectiu final 
del detingut seria captar 

persones per enviar-les a Sí-
ria i unir-se a Daesch. L’altre 
detingut va quedar en lliber-
tat després de la seva decla-
ració davant la Guàrdia Civil.

La investigació compta 
amb diferents interven-
cions telefòniques, segui-
ments, vigilància i amb els 
perfils creats pel detingut 
que acreditarien “la realit-

zació d’aquestes tasques”. 
La policia també va inter-
venir al detingut material 
amb arxius esborrats i re-
ferències a accions terroris-
tes. Entre les captures dels 
agents, hi ha “vídeos pro-
pagandístics, apologètics i 
enaltidors de l’organització 
terrorista, així com càn-
tics àrabs de crida i ànim a 
practicar la jihad.”

Dos detinguts a Cornellà per 
vinculacions a Estat Islàmic
Segons el jutge de l’Audiència Nacional, Santiago Pedraz, un està 
vinculat a l'aparell de reclutament i adoctrinament de l’organització 
terrorista administrant i difonent material propagandístic

Rbla. Anselm Clavé,32  |  08940 Cornellà de LLobregat | www.latiendadepisos.com | info@latiendadepisos.com
Tel. 93 474 00 77 - 670 27 50 78

25años
enCornellà

250.000€uros

Planta baja con terra-
za, recien reformado 
a estrenar, todo nue-
vo, pocos vecinos, 
super-habitacion de 
matrimonio, terraza 
soleada amplia, coci-
na nueva, baño nue-
vo ducha a tierra.

Gran piso de 4 habita-
ciones originalmente, 
reformado y transforma-
do en piso de 2 habita-
ciones amplias, gran sa-
lon-comedor de 22m2, 
con salida a balcón exte-
rior con sol de mañana y 
de tarde, muy bien co-
municado con ffcc, bus, 
metro, renfe tranvia etc, 
zona de colegios, guar-
derias, institutos, zona 
deportiva comercial 
centro de la ciudad etc...

Cornella riera junto splau y estadio de futbol zona 
deportiva, colegios, guarderias, estacion fgc. metro, 
renfe bus, todo a un paso. 3 habitaciones, cocina y 
baño reformados, aire acondicionado y calefaccion, 
2º real de altura, pocos vecinos.

Piso semi-nuevo con ascensor,  2 balcones, 
todo exterior al paseo y plaza, buenas vistas, 
zona comunitaria muy amplia y con piscina.

Junto verge de montserrat y carretera de la 
marina, 2 plantas, patio, trastero-estudio, 4 
habitaciones, a rehabilitar, orientacion mar.

CORNELLA - JTO. RAMBLA 
IMPRESIONANTE PISO DE 

138m2 + 14 m2 DE TERRAZA 
4 HAB. + VESTIDOR, 2 BAÑOS 
COMPLETOS, UNO EN SUITE, 

COMEDOR DE 30M2 CON 
SALIDA A BALCÓN PARKING 

OPCIÓN ¡¡ INFORMESE !!

Piso en cubellas playa, 2ª linea de playa, de 
60m2, + 30m2, de terraza, 2 hab., vistas al mar, , 
para vivir todo el año ó vacaciones, 1º de altura.

Piso reformado,  de 95m2, 4 habitaciones 
todas amplias 3 de matrimonio, ascensor, 
exterior a calle con sol y luz natural, cocina 
con patio amplio, al aldo del paseo ff.cc.

CORNELLÀ ZONA DEPORTIVA NUEVA CORNELLÀ JUNTO SPLAU CORNELLA 
Junto Paseo FFCC / Zona Deportiva

CORNELLA - RIERA
Junto SPLAU /Zona Deportiva

CORNELLÀ PASEO F.F.C.C. 
Junto estacion de FGC, y zona deportiva

EL PRAT DE LLOBREGAT
CASA ANTIGUA EN EL CENTRO

CUBELLAS

115.000€uros

CORNELLA 
Junto Rambla

320.000€uros

149.900€uros

169.000€uros

155.000€uros 118.000€uros 99.000€uros
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
F25

44 €/mes

ECOTEC
VMW ES 236/5-5

45 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBC 25-2C

48 €/mes

Platinum COMPACT
24/24F ECO

42 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

POLITICA

El PSC presenta al Prat de Llobregat les 
candidatures a les pròximes eleccions generals 
L’acte va comptar amb la presència del secretari general del PSOE, Pedro Sánchez i el líder del PSC, Miquel Iceta

La candidata del PSC a les 
pròximes eleccions ge-
nerals, Carme Chacón, va 

assegurar al Prat de Llobregat 
que els socialistes “comba-
trem la ruptura i la secessió 
amb intel·ligència i apor-
tant de nou una solució”. En 
aquest sentit, Chacón va ex-
plicar davant d’un nombrós 
públic que va omplir el Centre 
Esportiu Municipal Sagnier 
que aquesta solució “vindrà 
de la mà d'un canvi que és el 
que necessita Espanya, però 
que encara necessita més 

Catalunya”. Un canvi de la 
mà de Pedro Sánchez ha de 
servir per “cosir les ferides, 
dissoldre els blocs, propiciar 
el retrobament i convèncer 
molts catalans que Espanya 
no és el problema: el proble-
ma és certa Espanya tancada 
i centralista que durant molts 
anys va atiar la catalanofòbia” 
i va afegir que per això “és 
necessari un canvi que aporti 
sensibilitat social, que aporti 
neteja a la política i convi-
vència a la nostra societat”. 
La candidata va recordar els 

esforços socialistes per acon-
seguir un nou Estatut i va re-
iterar que van ser uns altres 
"els qui van malmetre aques-
ta solució, que la va    boico-

tejar, demanant vots contra 
Catalunya”. I va concloure 
dient que “el PSOE és el partit 
de les solucions i el PP és el 
partit dels problemes.”

D’altra banda, el secreta-
ri general del PSOE, Pedro 
Sánchez, va explicar que els 
socialistes “tenim una pro-
posta política que garanteix 
una solució per a Catalunya 
i per a tota Espanya”. Una 
proposta, va afegir, “que 
construeix igualtat i respec-
ta la diversitat d'Espanya”, 
un projecte “de suma i no de 
fractura, que entén que en 
aquest món interconnectat 
en el qual vivim, el model 
federal és l'únic que ens pre-
para per als desafiaments 

del nou segle”. Una propos-
ta, en definitiva, “per garan-
tir un finançament suficient i 
d’acord amb les responsabi-
litats de cadascú.”

Per últim, el primer secretari 
del PSC, Miquel Iceta, va afir-
mar que “comença el nostre 
esforç per netejar la política es-
panyola i la política catalana”, 
una batalla, va dir, que   “hem 
de guanyar pels catalans, pels 
espanyols, pels progressistes i 
pels amics de la resta d’Europa 
que esperen un canvi.”

Cornellà acull la fundació de 
Demòcrates de Catalunya

Demòcrates de Catalunya, l’escissió 
d’UDC, es va fundar en un Congrés 
Constituent celebrat a l’Auditori de 

Cornellà de Llobregat. Durant l’acte, els 
congressistes demòcrates van poder esco-
llir la direcció executiva del partit. El Comi-
tè Demòcrata Nacional està format per 35 
comissionats que van ser elegits per llistes. 
La formació concorrerà en coalició amb 
Convergència Democràtica de Catalunya 
(CDC) i Reagrupament a les eleccions esta-
tals sota les sigles Democràcia i Llibertat.

Xavier Alegre (C’s), candidat 
al Senat per Barcelona

L'actual delegat i coordinador del sots-
comitè del Baix Llobregat i del Garraf 
així com regidor a Sant Feliu de Llo-

bregat, Xavier Alegre, serà candidat per 
encapçalar la llista al Senat per Barcelo-
na. Núria Nadal i Juan Foncuberta van ser 
la segona i el tercer més votats respecti-
vament en el procés electoral obert als 
militants. D’altra banda, Eneko Nicolás va 
deixar la regidoria de Cervelló per motius 
personals i laborals i Luis Díaz el substi-
tuirà en el pròxim Ple de novembre.

Sant Esteve Sesrovires acull 
el congrés comarcal d’ERC

El Casino de Sant Esteve Sesrovires va 
ser l’escenari del congrés comarcal 
d'Esquerra Republicana del Baix Llobre-

gat i l'Hospitalet. Durant l’acte es van donar 
a conèixer les persones que formaran part 
de la candidatura d'Esquerra Republicana 
per a les eleccions del 20 de desembre. 
L’olesà Martí Fortuny va ser elegir el cap de 
llista comarcal per a la llista del Congrés de 
Diputats i l’esparreguerí Marcel Escudé per 
a la llista del Senat. El cornellanenc Joan 
Tardà encapçala la llista republicana.

Antonio Gallego (PPC) 
renuncia a l'acta de diputat 

El Pratenc Antonio Gallego, número 
tres de la llista del PPC en les passa-
des eleccions del 27 de setembre al 

Parlament de Catalunya i actual regidor-
portaveu a l’Ajuntament del Prat de Llo-
bregat, va renunciar per motius de salut 
a la seva acta de diputat així com la de 
regidor-portaveu a l’Ajuntament del Prat. 
El substitut de Gallego en el Parlament 
de Catalunya és Fernando Sánchez Costa 
i al consistori, Miguel Ángel Ochoa passa 
a ser nou regidor del grup popular.
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POLITICA/REPORTATGE

ABRERA
Deute viu 2014: 21.501 €
Deute per habitant: 2 €
Variació 2010-2014: -4.286.500 €
Variació: 2013-2014: -2.160 €

BEGUES
Deute viu 2014: 2.068.000 €
Deute per habitant: 312 €
Variació 2010-2014: -1000 €
Variació: 2013-2014: -313.000 €

CASTELLDEFELS
Deute viu 2014: 36.864.000 €
Deute per habitant: 583 €
Variació 2010-2014: -13.488.000 €
Variació: 2013-2014: -4.709.734 €

CASTELLVI DE ROSANES
Deute viu 2014: 539.110 €
Deute per habitant: 306 €
Variació 2010-2014: -180.890 €
Variació: 2013-2014: -71.807 €

CERVELLÓ
Deute viu 2014: 3.697.630,2 €
Deute per habitant: 420 €
Variació 2010-2014: 1.507.630 €
Variació: 2013-2014: -501.323 €

COLLBATÓ
Deute viu 2014: 2.479.000 €
Deute per habitant: 560 €
Variació 2010-2014: -699.000 €
Variació: 2013-2014: 81.000 €

CORBERA DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 11.675.465,49 €
Deute per habitant: 820 €
Variació 2010-2014: -1.172.535€
Variació: 2013-2014: -1.465.000 €

CORNELLÀ DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 80.018.828,25 €
Deute per habitant: 928 €
Variació 2010-2014: 70.180.828 €
Variació: 2013-2014: -12.269.820 €

EL PRAT DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 19.218.014,69 €
Deute per habitant: 306 €
Variació 2010-2014: -17.599.985 €
Variació 2013-2014: -12.390.018 €

ESPARREGUERA
Deute viu 2014: 8.223.973 €
Deute per habitant: 379 €
Variació 2010-2014: -6.871.027 €
Variació 2013-2014: -1.894.692 €

ESPLUGUES DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 20.702.008,21 €
Deuteper habitant: 449 €
Variació 2010-2014: -5.816.992 €
Variació: 2013-2014: - 1.825.535 €

GAVÀ
Deute viu 2014: 44.378.994,53 €
Deute per habitant: 958 €
Variació 2010-2014: 6.039.995 €
Variació: 2013-2014: -3.912.060 €

MARTORELL
Deute viu 2014: 18.303.767 €
Deute  per habitant: 656 €
Variació 2010-2014: 2.758.767 €
Variació: 2013-2014: 2.795.349 €

MOLINS DE REI
Deute viu 2014: 17.425.236,99 €
Deute  per habitant: 693 €
Variació 2010-2014: -3.135.763 €
Variació: 2013-2014: -2.091.176 €

OLESA DE MONTSERRAT
Deute viu 2014: 6.409.000 €
Deute per habitant: 272 €
Variació 2010-2014: -251.000 €
Variació: 2013-2014: -85.000 €

PALLEJÀ
Deute viu 2014: 5.468.886,97 €
Deute  per habitant: 486 €
Variació 2010-2014: -3.381.113 €
Variació: 2013-2014: -742.070 €

LA PALMA DE CERVELLÓ
Deute viu 2014: 2.090.134,89 €
Deute  per habitant: 696 €
Variació 2010-2014: 1.126.135€
Variació: 2013-2014: 11.182 €

EL PAPIOL
Deute viu 2014: 752.000 €
Deute per habitant: 187 €
Variació 2010-2014: -1.052.000 €
Variació: 2013-2014: -175.000 €

SANTA COLOMA DE CERVELLÓ
Deute viu 2014: 1.000.537 €
Deute per habitant: 124 €
Variació 2010-2014: -376.463 €
Variació: 2013-2014: -934.225 €

SANT ANDREU DE LA BARCA
Deute viu 2014: 5.331.940,62 €
Deute  per habitant: 196 €
Variació 2010-2014: -3.541.059 €
Variació: 2013-2014: -716.251 €

SAN BOI DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 34.647.999,74 €
Deute per habitant: 417 €
Variació 2010-2014: -14.229.000 €
Variació: 2013-2014: -7.585.648 €

SANT CLIMENT DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 2.839.000 €
Deute per habitant: 721 €
Variació 2010-2014: -389.000 €
Variació: 2013-2014: -734.000 €

SANT ESTEVE SESROVIRES
Deute viu 2014: 16.111.655,72 €
Deute  per habitant: 2.136 €
Variació 2010-2014: 9.205.656 €
Variació: 2013-2014: -1.082.425 €

SANT FELIU DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 19.322.149 €
Deute per habitant: 442 €
Variació 2010-2014: -2.463.851 €
Variació: 2013-2014: -1.623.575 €

SANT JOAN DESPÍ
Deute viu 2014: 10.230.672,58 €
Deute  per habitant: 310 €
Variació 2010-2014: -784.327 €
Variació: 2013-2014: -3.692.343 €

SANT JUST DESVERN
Deute viu 2014: 5.835.000 €
Deute per habitant: 356 €
Variació 2010-2014: 277.000 €
Variació: 2013-2014: 933.763 €

SANT VICENÇ DELS HORTS
Deute viu 2014: 5.905.150,88 €
Deute per habitant: 210 €
Variació 2010-2014: -3.237.849 €
Variació: 2013-2014: -1.097.679 €

TORRELLES DE LLOBREGAT
Deute viu 2014: 971.563 €
Deute  per habitant: 166 €
Variació 2010-2014: -108.437 €
Variació: 2013-2014:-209.838 €

VALLIRANA
Deute viu 2014: 9.700.881,05 €
Deute per habitant: 664 €
Variació 2010-2014: -4.141.119 €
Variació: 2013-2014: -1.113.000 €

VILADECANS
Deute viu 2014: 19.459.918,1 €
Deute per habitant: 298 €
Variació 2010-2014: -4.958.082 €
Variació: 2013-2014: -1.035.469 €

Deute municipal per població

La greu crisi que està 
patint el país en els 
darrers anys ha pas-

sat una dura factura als 
ajuntaments catalans i, 
concretament, els baixllo-
bregatins no es van poder 
mantenir al marge. Una 
mala gestió dels seus res-
ponsables polítics –amb 
independència del seu co-
lor- i l’esclat de la bombo-
lla immobiliària va deixar 
les arques municipals sota 
mínims i en alguns casos 
sense cap euro. A més cal 
afegir el deute que tenen 
encara el Govern estatal i 
la Generalitat de Catalunya 
amb aquests. Tres factors 
que ha fet que els consis-
toris visquessin veritables 
angoixes per quadrar els 
seus números al final de 
cada exercici. Així, la dis-
minució dels ingressos va 
obligar a molts consistoris 
a recórrer al deute per fer 
front a totes les despeses 
que tenien agreujant en-
cara més la seva situació.  

Els números vermells 
als comptes municipals 
va obligar al Ministeri 
d’Hisenda a intervenir. 
Amb la Llei d’Estabilitat 
Pressupostària, engegada 
dels del Govern central, 
l’administració local ha 
estat capaç, amb èxit, de 

sortir-ne del pou i fer front 
el greu problema que te-
nia i amb una situació en-
cara de crisi econòmica en 
bona mesura perquè s’han 
hagut d’estrènyer el cintu-
ró amb retallades que no 
han agradat ningú.

Sanejament 
A diferència de les comu-
nitats autònomes, on hi ha 
una lluita amb el Govern 
central per aconseguir un 
bon repartiment del dèfi-
cit, l’administració pública 
local ja han assolit, amb 
molt d’esforç i sacrifici en 
els darrers anys, tancar els 
seus comptes anuals fins i 
tot amb superàvit. 

Actualment, el primer 
objectiu dels consistoris 
municipals és la reduc-
ció del seu endeutament 
sense oblidar la seva 
tasca diària de suport al 
ciutadà/ciutadana. En el 
període 2010-2014 van 
aconseguir rebaixar-lo en 
un total de 113.136.037 
milions d’euros per situar 
el deute viu financer ac-
tual en 411.692.018,91 
M€ -segons dades oficials 
del 2014 del Ministeri 
d’Hisenda-. És a dir, en 
gairebé mitja dècada s’ha 
reduït més d’un 21%. 

Tot i així molts dels mu-
nicipis baixllobregatins 
continuen treballant de 
valent per millorar el seu 
balanç econòmic i reduir 
el deute. Tot sembla in-
dicar que aquest 2015 hi 
haurà una nova reducció 
en molts ajuntaments de 
la comarca, ja que han 
estat capaços d’ingressar 
més del que gasten, per 
la qual cosa els dóna la ca-
pacitat per abaixar el seu 
nivell de deute públic. 

Abrera, i Sant 
Esteve, cara i creu
Abrera és dels pocs mu-
nicipis de la comarca que 
pot presumir de tenir 
una economia solvent. 
L’Ajuntament del Baix Llo-
bregat Nord va presentar 
el 2014 un deute viu de 
21.501 €, és a dir, un deute 

per habitant de 2 €. Per da-
rrere, es van situar localitats 
com Santa Coloma de Cer-
velló (124€ x hab.), Torrelles 
de Llobregat (166€ x hab.), 
El Papiol (187€ x hab.) o 
Sant Andreu de la Barca 
(196€ x hab.) o Sant Vicenç 
dels Horts (210€ x hab.). 

L’altra cara de la moneda 
és Sant Esteve Sesrovi-
res. La localitat, també del 
Baix Llobregat Nord, està 
amb l’aigua al coll tot i 
que està tractant de sortir-
se’n. El seu deute viu és 
de 16.111.655,72 € el que 
significa una càrrega per 
habitant de 2.136 €. A conti-
nuació apareixen municipis 
com Gavà (958€ x hab.), Cor-
nellà de Llobregat (928€ x 
hab.) , Corbera de Llobregat 
(820 € x hab.) i Sant Climent 
de Llobregat (721€ x hab.).

Els ajuntaments del Baix 
Llobregat deuen més de 
400 milions d’euros
Els trenta consistoris de la nostra comarca han aconseguit 
rebaixar més de 113M€ en els darrers quatre anys després 
d’aplicar mesures d'estabilitat pressupostària i fent retalledes
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior 
núm. 23-24 del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO 
MITSUBISHI ELECTRIC

MSZ-HJ25VA
2150 Gg/h
2705 Kc/h

1276€

35€/Mes
Pago al contado

1.160€
INSTALACIÓN

Incluida

Pago 
al contado 

9% DESCUENTO
 todo incluido

 e IVA

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 
93 490 96 45
facebook.com/moherclima

www.moherclima.com

ECONOMIA

La multinacional suïssa 
Nestlé ha anunciat la 
venda de la seva seu 

central a Espanya -situada a 
Esplugues de Llobregat- a 
Meridia Capital, i ha pactat 
amb aquesta gestora de fons 
ocupar en règim de lloguer 
durant deu anys una de les 
edificacions del complex, 
l'Edifici I. Unes instal·lacions 
que van ser renovades per 
valor de 10 milions d'euros i 

en el qual treballen unes 800 
persones. Respecte a l'Edifici 
II, de menor grandària i que 
estava desocupat des de fa 
alguns mesos, Meridia Capital 
preveu llogar-ho a altres em-
preses, encara que Nestlé po-
drà optar allotjar-se allí si en el 
futur necessités més espai.

El que no ha precisat la com-
panyia d'alimentació ha estat 
l'import de l'operació i ha jus-
tificat la venda amb la finalitat 

de concentrar els seus recur-
sos "en l'àmbit industrial". A 
més ha expressat que el canvi 
de propietat del conjunt dels 
terrenys i edificacions de la 
seva oficina central no tindrà 
”cap repercussió en l'activitat 
de la seu de la companyia”.
Nestlé també han precisat que 

la venda comprèn tant els dos 
edificis del complex com el te-
rreny en el qual estan els ser-
veis centrals, que suma una su-
perfície total de 17.800 metres 
quadrats. Les instal·lacions su-
men un total de 50.000 metres 
quadrats si es té en compte la 
superfície total construïda.

Nestlé ven la seu d’Esplugues a 
Meridia Capital 
La multinacional pacta amb la 
gestora de fons ocupar l’Edifici I en 
règim de lloguer durant deu anys

Nou delegat territorial de PIMEC 
Baix Llobregat-L’Hospitalet 

El polígon del Centre serà en 
un parc empresarial urbà 

El Ple de l’Ajuntament de Viladecans va aprovar la 
modificació del planejament urbanístic de la zona 
econòmica del Centre. L'objectiu del consistori és fer 

evolucionar el polígon cap a un parc industrial urbà, amb 
unes instal·lacions i uns serveis més moderns en un entorn 
més amable i integrat amb la ciutat i la resta de zones de 
negoci. Aquest parc industrial hauria de ser capaç d'atraure 
més inversió i augmentar el dinamisme econòmic, i tam-
bé d'assolir l'excel·lència energètica reduint els gasos 
d'efecte hivernacle i apostant per l'energia fotovoltaica.

Rècord d’ocupació hotelera a 
l’estiu en el Baix Llobregat 

L’ocupació hotelera a l'estiu a la comarca va continuar aug-
mentant (83,2%) i es consolida el creixement iniciat el 2012. 
L’ocupació dels hotels va superar a la dels apartaments (78,6%) 

en els mesos d’estiu de 2015 al Baix Llobregat. Respecte el 2014, 
va pujar l’ocupació hotelera (del 76,6% al 83,2%) i la d’apartaments 
(del 78,3% al 78,6%). Les dades de l’Enquesta d’Ocupació Hotelera 
destaca també que el passat mes d’agost va registrar l'ocupació 
més elevada amb més del 86% d'ocupació del total places hote-
leres en el Baix Llobregat. Els establiments de la zona Delta i els de 
categoria inferior van ser els que van tenir més ocupació a l’estiu.

Es publica l’evolució econòmica 
en els darrers anys 

Un monogràfic publicat per l’Observatori Comarcal ha 
realitzat l’estudi que indica que es va produir un des-
cens continuat dels components de l’estructura pro-

ductiva al Baix Llobregat. El nombre de població afiliada a 
la Seguretat Social (assalariats i autònoms) va disminuir a 
la comarca dels 247.512 al segon trimestre de 2008 fins als 
202.363 del mateix període de 2013. El 2014 es va iniciar 
una lleu recuperació que, de moment, s’està confirmant al 
llarg de 2015 pel que fa a l’augment de llocs de treball. Se-
gons el monogràfic, les activitats que creen més ocupació 
han estat les activitats administratives, els serveis a edifi-
cis i de jardineria i les activitats sanitàries.  D’altra banda, 
les activitats que han crescut més en nombre d’empreses 
en els darrers set anys són els serveis de menjar i begu-
des, les activitats administratives i d’oficina i les activitats 
d’educació. Mentrestant, en el Baix Llobregat, àmbit terri-
torial metropolità i Catalunya les activitats administratives 
d’oficina es mantenen en la primera posició en creixement 
d’ocupació en tots tres àmbits territorials. 

Agustí Miró és el nou 
delegat territorial 
de PIMEC Baix 

Llobregat-L’Hospitalet. 
Miró substitueix Pilar 
Agud, que deixa el 
càrrec per prejubilació 
parcial després de 14 
anys al capdavant de la 
delegació. Miró afronta 
aquesta nova etapa “amb 
il·lusió i amb la voluntat 
que PIMEC Baix Llobregat-

L’Hospitalet sigui un 
referent pel creixement 
del món empresarial i 
associatiu del territorio.”
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TECNOLOGIA

MEDI AMBIENT

Joana Raspall reviurà a través 
d’una aplicació pel mòbil o tablet

L’escriptora i poetessa Joan Raspall també es pot seguir 
pel mòbil o tablet. S’ha fet públic el naixement d'un nou 
projecte cultural vinculat a la seva obra. Es tracta de 

l’App “un món de poesia”, una adreçada als infants d'entre 
6 i 11 anys perquè a través del joc s'endinsin en el món lite-
rari de la poetessa. El projecte, impulsat per Ernest Cauhé, 
nét de Joana Raspall i periodista, es presentarà al desembre 
coincidint amb els dos anys de la mort de l'escriptora. Tot i 
que la iniciativa ja està pràcticament enllestida s'ha obert 
una campanya de micromecenatge a Verkami per comple-
tar el finançament necessari del projecte.

Citilab forma professors de 
primària i secundària

En les darreres setmanes, Citilab ha realitzat una formació 
per a cinquanta professors de primària i secundària per 
introduir-los en les tecnologies de la programació, robòti-

ca,  3D, accés a dades obertes i la seva aplicació a l’aula. Aques-
tes formacions fomenten les vocacions científic-tècniques 
entre els alumnes, promouen les habilitats d’aprenentatge del 
segle XXI i s’emmarquen dintre de la trajectòria del projecte 
Edutec al Citilab, un projecte que fomenta l’ensenyament de la 
programació com a via per a promoure la innovació.

L’AMB presenta les novetats de 
l’aplicació AMBTempsbus 

L'AMB va presentar les millores de l’aplicació AM-
BTempsbusi. En col·laboració amb Cetremsa, em-
presa pública de l'AMB dedicada a la informació, 

s'han introduït importants novetats que converteixen 
l'app en una eina encara més útil. Incorpora serveis que 
operen al territori metropolità (autobús, Metro, Tram, 
FGC i RENFE), dóna informació d’avisos sobre incidèn-
cies del servei i té la possibilitat d’aportar comentaris i 
suggeriments en directe sobre el transport públic.

Dinantia crea una aplicació que 
posa en contacte escoles i famílies 

L’empresa catalana Di-
nantia, de l’acceleradora 
Start-up Catalonia de la 

Generalitat situada al Parc 
Mediterrani de la Tecnologia 
a la Universitat Politècnica de 
Catalunya de Castelldefels, ha 
creat una aplicació que posa 
en contacte escoles i famílies 
a través de notificacions al 
mòbil. La solució es posarà 
en marxa aquest novembre 
a dotze escoles catalanes, i té 
l’objectiu de facilitar la comu-
nicació amb els pares, fent-la 
instantània i més accessible. 
Es tracta d’un producte gra-
tuït per a les famílies i que 
l’empresa dissenya a mida per 
a les escoles, amb el seu logo-
tip i imatge corporativa.
D’aquesta manera, l’aplicació 
permet enviar qualsevol tipus 
de missatge, notificar qual-

sevol incidència que passi 
a l’escola, enviar informació 
sobre canvis d’horaris, foto-
grafies o vídeos d’excursions 
i activitats o recordar material 
que els alumnes han de dur 
al centre. També pot informar 
del menú del dia i avisar de 
possibles absències en el cas 
d’alumnes adolescents. Els 
missatges es poden enviar 
a tota l’escola, a un curs con-
cret, una classe determinada 
o només als pares d’un alum-
ne. L’escola decideix qui pot 
enviar els missatges –profes-
sors, administració i direc-
tors, per exemple-, podent 
comprovar si s’han llegit per 
part dels pares. L’enviament 
es pot fer des d’un ordina-
dor o des del mòbil.
Segons el cofundador de 
l’empresa, Borja Berenguer, 

“el 80% de les famílies no es-
tan plenament satisfetes amb 
la forma en què el col·legi 
es comunica amb els pares”. 
Ara, amb aquesta aplicació, 
“deixem enrere les cartes en 
paper, que moltes vegades 
es perdien; els correus elec-
trònics, que només obren 1 
de cada 4 pares i al cap de 6 
hores d’haver-se enviat; o els 
sms, que tenen cost i no po-
den contenir fitxers adjunts”, 
assegura Berenguer.

Unidireccional
De moment l’aplicació no-
més és unidireccional, és 
a dir, són els professors i 
membres de l’escola qui 
poden dirigir-se a les fa-
mílies. Ara bé, tot i que 
els pares no poden enviar 
missatges, sí que poden 
respondre directament 
des de l’aplicació quan el 
centre o professor els hi 
formula una pregunta.

Pertany a l’acceleradora Start-up 
Catalonia situada en el Parc 
Mediterrani de la Tecnologia 
de la Universitat Politècnica de 
Catalunya a Castelldefels

La UPC es fixa en El Papiol 

Un grup d’alumnes del màster d’Arquitectura del Paisatge 
de la Universitat Politècnica de Catalunya (UPC) treballen 
en una sèrie de projectes acadèmics relacionats amb al-

guns espais naturals del Papiol i els seus paisatges, els seus sis-
temes de vegetació i la protecció contra els incendis forestals. 
Concretament, el que estan estudiant són els límits del Parc 
de Collserola en contacte amb la zona urbana del municipi. 
Divendres passat aquests alumnes van visitar aquests espais, 
acompanyats del regidor de Medi Ambient, Albert Querol, 
la tècnica municipal de Medi Ambient, Judit Solana, un dels 
arquitectes municipals, Arnau González, i un dels jardiners lo-
cals, Dani Lacueva, especialista en la flora autòctona.

Recullen més de 150 quilos  
de deixalles a Pallejà 

En el marc de la Setmana de la Mobilitat Sostenible i 
Segura, es va celebrar una Caminada Verda a Palleja. 
L’activitat, promoguda per l’Ajuntament, pretenia fo-

mentar entre la ciutadania hàbits saludables i, al mateix 
temps, dur a terme una neteja de residus en les zones fores-
tals de l’entorn del municipi. El treball conjunt de tots els par-
ticipants va permetre recollir més de 150 quilos de deixalles.

Antonio Poveda, escollit com 
a nou president de la Red de 
Ciudades por la Bicicleta

Murcia va acollir 
l'assemblea general 
de la Red de Ciuda-

des por la Bicicleta (RCxB) 
on va ser elegit Antoni Po-
veda, vicepresident de Mo-
bilitat i Transport de l'Àrea 
Metropolitana de Barcelo-
na (AMB) i alcalde de Sant 
Joan Despí, com a nou pre-
sident d'aquesta associació 

de municipis, dedicada al 
desenvolupament de la uti-
lització de la bicicleta en el 
medi urbà. Segons Poveda 
el seu repte és "convertir 
l'associació en un referent 
de la mobilitat en bicicleta, 
ampliar el nombre de ciutats 
participants i convertir-se en 
un interlocutor en temes de 
mobilitat amb les comuni-

tats autònomes, el Govern 
Central i la Unió Europea. La 
bicicleta és fonamental en la 
nova mobilitat de les ciutats, 
que han d'avançar cap a un 
model menys contaminant i 
més sostenible".
La Red de Ciudades por la 
Bicicleta és una associació 
formada per entitats locals i 
compta entre els seus mem-

bres amb importants ciutats. 
Té per objecte la generació 
d'una dinàmica entre les ciu-
tats espanyoles amb la finali-
tat de facilitar, fer més segura 
i desenvolupar la circulació 
dels ciclistes, especialment 
en el medi urbà. Actualment 
compta amb gairebé 70 so-
cis que representen a més de 
150 ciutats espanyoles.

La candidatura de l'Àrea Metropolitana de Barcelona va aconseguir 
el suport majoritari de l'assemblea celebrada a Múrcia

Comença la restauració   
de la pedrera de Begues

S’han iniciat els treballs per restaurar l’espai natural afectat 
per la pedrera Montau II, en compliment dels acords a què 
han arribat els antics explotadors amb l’Ajuntament de 

Begues i la Direcció General de Qualitat Ambiental, del Depar-
tament de Territori i Sostenibilitat. En virtut d’aquests acords, 
en els treballs no s’utilitzaran materials externs. El relleu final 
s’obtindrà repartint les terres i àrids propis de la pedrera. Tam-
bé està previst efectuar-hi hidrosembres i plantacions amb 
espècies autòctones del Garraf. Durant el mes d’octubre s’han 
realitzat els aixecaments topogràfics detallats dels terrenys 
que caldrà restaurar. A partir d’ara, començaran els moviments 
de terres, que duraran entre 2 i 3 mesos. A continuació es rea-
litzaran les sembres i plantacions d’espècies del Garraf, que es 
preveu acabar a l’inici de la pròxima primavera.
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La sinopsis del libro nos sitúa en el 16 de 
septiembre de 1964, día de la primera 

publicación del periódico  Tele/eXpress, con 
el reto añadido de editarse de forma privada 
en la Cataluña de la posguerra. Durante sus 
16 años de vida, Tele/eXprés fue la cabecera 
de la progresía barcelonesa, un potenciador 
de la literatura y la cultura y sobre todo un 
referente del sector más crítico de la sociedad. 
Vespertino y con cobertura en Barcelona, 
“propició el diálogo entre las diferentes 
memorias colectivas y alternativas a la oficial 
del Régimen. Las conexiones entre la España 
de preguerra y de posguerra; entre la España 
del exilio y la interior; entre la literatura 
autóctona y la extranjera, especialmente la 
alemana, la inglesa y la hispanoamericana; o 
entre la oficialidad del Franquismo y la cultura 
alternativa, minoritaria, de las denominadas 
lenguas periféricas, las literaturas extrañas y 
la narrativa de mujer… mantuvieron viva la 
cultura, en un contexto nada propicio, como 

herramienta para desarrollar el juicio crítico del 
individuo y la sociedad” , nos resume Caballero.

¿A quién se dirige este libro? 
El libro se dirige a varios perfiles de lector. En 
primer lugar a aquél que en su día fue lector 
del Tele/eXprés, un diario emblemático de 
Barcelona en los últimos años del Franquismo. 
Pero también se dirige a lectores interesados 
en una etapa, la del tardofranquismo y la 
Transición, pues a través de las páginas de Tele/
eXprés se pueden seguir los avatares de una 
época convulsa, interesante y trascendente 
para Catalunya y España. Quien quiera conocer 
la entrañas del periódico Tele/eXprés, podrá 
hacerlo con este libro. Quien quiera conocer el 
contexto político, social, educativo y cultural en 
que nació y creció este periódico, también.

¿Cuál es tu opinión sobre la prensa 
escrita actual?  
La respuesta es compleja. La prensa de hoy 
está inevitablemente condicionada por dos 
realidades: por un lado, la tecnología (internet, 
los dispositivos móviles, etc.), que hacen que 
muchas veces prime la inmediatez por encima 
de la calidad y la rigurosidad; por el otro, los 
conglomerados empresariales en que se 
inscriben los medios, hecho que puede influir 
a la hora de destacar unos contenidos y no 
otros. Afortunadamente, hoy en España nadie 
es encarcelado por publicar un artículo, como 
sí pasó en Tele/eXprés. En eso hemos avanzado 
gracias a Dios, como no podía ser de otra manera 
en una democracia. Pero nos sigue faltando 
independencia y muchas veces la prensa está 
al servicio de ciertas opciones políticas (no hay 
más que mirar la disparidad de portadas ante un 
mismo hecho noticioso, o las informaciones de 
dudosa noticiabilidad para generar más rumor 
o interferencias que otra cosa), de la banca, los 

anunciantes, la iglesia, etc. La clave está en 
ser lo más independientes posible. A pesar 
de todo, hay muy buenos periodistas y muy 
buenos medios. No perdamos la esperanza.

¿Crees que el periodismo ha perdido hoy 
en día su factor crítico y “objetivo", ganando 
posición en este sentido los movimientos de 
redes, o aún cubre ese espacio?
El Periodismo sigue ocupando un lugar clave, 
el más importante, a la hora de informar 
a la sociedad. Precisamente ahora, con las 
tecnologías actuales, hace falta más que 
nunca tener profesionales de la información 
que sepan administrarla, cribarla, explicarla, 
hacerla llegar a la ciudadanía. Necesitamos 
profesionales que nos orienten ante la 
inmensidad de internet y las redes sociales.

En definitiva, por qué nosotros, los lectores, 
deberíamos leer tu libro. 
A través de este libro, cualquier lector podrá 
conocer las entrañas de Tele/eXprés pero 
también, y sobre todo, se acercará a un 
periodo importantísimo, el de la Transición, 
para entender por qué estamos ahora 
donde estamos. A parte, el libro se distribuye 
de tal manera que su lectura no ha de ser 
necesariamente lineal. Quien esté interesado 
en la línea editorial y en las preferencias 
literarias del periódico, podrá centrarse en ello 
e incluso seguir la ruta literaria, acertadísima 
y de extraordinaria actualidad aún hoy, que 
propuso el diario; quien quiera conocer cómo 
operó la censura en los redactores y críticos 
de Tele/eXprés, también podrá detenerse en 
los capítulos del contexto político-social y 
educativo-cultural del momento. El libro va 
de lo genérico a lo particular, del contexto a la 
realidad concreta de la redacción. Y cada uno 
puede servirse el menú según sus preferencias.

Alberto 
Cabello

Nacido en Cornellà de Llobregat, 
1980) es Doctor en Filología 
Hispánica por la Universidad 
de Barcelona (Sobresaliente 
Cum Laude) y Licenciado en 
Periodismo por la Universidad 
Autónoma de Barcelona (Premio 
Extraordinario Final de Carrera). 
Ha impartido clases de Postgrado 
de Comunicación Local, Comarcal 
y de Proximidad en la UAB y ha 
ejercido como investigador en 
el Laboratorio de Comunicación 
Estratégica de esta universidad. 
Además, ha trabajado como 
periodista en El País, Público y 
Cadena Ser, entre otros medios, 
y desde 2011 es Jefe de Imagen y 
Comunicación del Ayuntamiento 
de Sant Vicenç del Horts. En 
2010 se hizo con el Premio 
Internacional de Microrelatos 
El Bulle y ha publicado relatos y 
artículos en diferentes revistas.

Sobre el periodismo: "No perdamos la esperanza"
Alberto Cabello, cornellanense nacido en los 80, de la generación de los que fuimos a EGB y con un currículum impresionante a sus 
espaldas, nos propone esta mirada al periodismo del pasado que nos es útil para analizar el devenir de nuestro periodismo presente y 
futuro. 722 páginas del libro “Tele/eXprés, cultura y crítica literaria” de la editorial Zumaque, que hablan sobre el periódico Tele/eXprés

La cançó “I Will Survive” de 
Gloria Gaynor podria ser una 
bona BSO per a la pel·lícula 

biogràfica del CINEBAIX, o l’art dels 
somnis, com se'l podria anomenar.

30 anys de Cinemes Guinart que 
l’Ajuntament de Sant Feliu i la 
mobilització ciutadana van poder 
salvar d’un tancament segur. Al 
2004 les grans sales esborren 
l’espai de les més petites; 
sobreviure és complicat i els 
Guinart no guanyen la batalla. El 

15 de febrer de 2004 projecten la 
seva darrera pel·lícula tancant les 
6 sales que va arribar a tenir.

Comença en aquell moment un 
any i mig de lluita. La mobilització 
ciutadana  dels amants del cinema i 
la cultura va fer posar-se en marxa a 
l’Ajuntament que va comprar l’edifici 
al mateix cinema reconvertint-lo 
en l’“Associació CineBaix”, amb el 
projecte de gestió elaborat per la 
plataforma ProCinema. 

L’alcalde al 2004, el socialista Juan 
Antonio Vàzquez parla així del 
procés: “Quan l’antic propietari, 
Salvador Negre, ens va comunicar 
que no podia fer front al deutes, 
vam parlar primer amb l’empresa 
creditora. Només volien vendre 
el local sense tenir en compte el 
destí de l’espai. Al mateix temps, va 
sorgir el moviment ciutadà contra 
el tancament, i el més important: 
un grup que s’oferia a gestionar 
el cinema de manera altruista i 
garantir l’activitat. Això ens va fer 
decidir-nos com a Ajuntament a 
comprar l’immoble i cedir-ho a 
l’associació, assumint inicialment 
els suministraments i consums”. Un 
decisió que va suposar una inversió 
de 1,2 milions d’euros, que es va 

aprovar,  segons Vàzquez gràcies 
a  “el compromís altruista dels 
ciutadans vinculats al Ateneu que 
va ser decisiu". "Vam actuar amb 
tota la rapidesa possible, va ser una 
satisfacció gran que ciutadans i 
ajuntament ens poséssim a treballar 
conjuntament i més veient l’èxit del 
projecte del CineBaix avui en dia, 
de fet, va ser la primera experiència 
real en que una entitat gestionava 
un espai municipal”, explica.

Finalment, a l’octubre del 2005 
projecten la primera pel·lícula ja 
com a entitat cultural: “Princesas”, 
de Fernando León de Aranoa, 
amb la nostra veïna de Viladecans, 
Candela Peña, al capdavant.

10 anys després, aquest mes de 
novembre el CineBaix ha celebrat 
una dècada fomentant la cultura 
i el cinema al Baix Llobregat, i ho 
ha fet amb una exposició sobre els 
orígens i els fets més importants 
de la seva trajectòria com a entitat; 
i amb la projecció d’una mostra de 
cinema àrab i llatinoamericà entre 
el 5 i el 15 de desembre.

Amb la digitalització del sistema 
de projecció, sis sales obertes i una 
programació que barreja cinema 

comercial amb cinema d’autor o 
independent, cosa poc comú en les 
sales d’avui en dia, i una voluntat 
cultural innegable d’apropar el cine al 
ciutadà, el CineBaix s’ha convertit en 
un referent no només a la comarca i 
un exemple de com subsistir a la crisi 
fent un producte de qualitat. 

Tal i com explica el seu director 
Xavier Bach, “nosaltres estem 
molt contents pel fet que d’una 
plataforma per construir un cine 
es construís una entitat sens ànim 
de lucre, que és ara un projecte 
consolidat, sòlid, amb sales 
modernitzades i digitalitzades. Això 
ens ha permès sobreviure tot i el 
tsunami al món de l’exhibició que ha 
deixat 700 sales tancades en aquest 
país, bàsicament per no poder 
renovar les seves instal·lacions. 
Nosaltres ho hem pogut fer poc a 
poc i costosament però això ens fa 
tenir una programació homologada 
als cinemes comercials.” La 
comercialització ha permès 
mantenir el projecte cultural, tal 
i com comenta Bach, “Som de la 
xarxa d’Europa Cinemas, que ja 
queden pocs a Catalunya (el Verdi, 
Renoire Floridablanca, Terrassa i 
Girona, els altres han anat tancant). 

El nostre compromís és fer el màxim 
per promoure i protegir el cine 
europeu i la diversitat cultural. El 
dijous vinent farem una transmissió 
en directe d’un documental d’un 
director de Sant Just, fem primeres 
produccions d’alumnes de l’ESCAC, 
també de pel·lícules que volem 
participar a premis com els Gaudís 
i no tenen on projectar-se. Sense 
estrenar-se no poden concórrer. I 
els cinemes no estan per la labor. 
Som una mica el refugi per a la gent 
que no troba sortida, per acollir-los i 
visibilitzar les seves pel·lícules”. 

Per tant, tot i els reptes per 
endavant i la continua lluita per 
mantenir-se en un mercat i una 
societat com l’actual, mentre sigui 
possible combinar en una sala 
“Marte” i al costat “un dia perfecte 
per volar”, llarga vida al CineBaix! 

I com deia la Gaynor:  “I've got all my 
life to live and I've got all my love to 
give  And I'll survive, I will survive." 

Deu anys guanyant cultura al Baix Llobregat
CineBaix, sala de culte pels cinèfils no només de la comarca del Baix Llobregat , commemora aquest novembre els seus 10 anys en actiu

www.cinebaix.com
facebook.com/cinebaix 

@CineBaix
Carrer de Joan Batllori, 21

08980 Sant Feliu de Llobregat,
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Anem cap al nord. Collbató és molt 
coneguda per les seves coves, però una 
visita interessant és sens dubte el seu 

molí d’oli. Ubicat a l’antic trull (l’establiment 
típic on s’elaborava l’oli) del nucli medieval, les 
instal·lacions del molí alberguen un museu que 
mitjançant plafons, fotografies i peces diverses, 
moltes d’elles cedides pels pagesos del poble, 
ens explica la seva tradició olivarera i oliera. 

Un viatge cultural i gastronòmic des de l’Edat 
Mitjana fins a l’actualitat.

Què poden aprendre els nens i nenes? 

No només la història de Collbató a través de 
la importància que aquest ofici va tenir pels 
habitants del poble; o els problemes que es 
van patir per continuar treballant el sector i 
modernitzar-lo allà cap al segle XIX, amb la 
incorporació de la premsa hidràulica, i del fet 
que encara no existís quelcom que semblarà tot 
un "expedient X" pels vostres fills: l’electricitat. 

També podran aprendre què és una olivera, què 
és una varietat i en concret les dues típiques 
de l’entorn de Montserrat: la vera i la palomar. 
També podran conèixer com es fa la collita i les 
màquines, eines i utensilis que es fan servir per 
treballar la terra i per elaborar l’oli. 

Les visites es poden realitzar per a grups de 
més de 15 persones al preu de 3 €. A la Ruta de 
l’Oli, per a grups de més de 20 persones també 
es visita el molí. El preu de la ruta és de 5 € per 
persona. C. Pau Bertran, Collbato. 937779076. 
turismo@collbato.cat  

Anem ara a tocar el mar, 
cap a El Prat de Llobregat.
Al Passeig de la Platja, 28-30, emmarcat als 
espais naturals del Delta del Llobregat, trobem 
el CRAM,  és a dir, el Centre de Recuperació 
d’Animals Marins.( www.cram.org )

Es tracta d’una entitat dedicada a la conservació 
i recuperació del medi marí i de les espècies que 

hi habiten, que ens proposa activitats per a tota 
la família i que es poden realitzar els dies festius i 
els caps de setmana.

Una mica de jocs i una mica de coneixements 
fan el tàndem perfecte per una sortida 
lúdica i educativa pels nostres fills. A més de 
sensibilitzar-los sobre la problemàtica de la 
cura del medi marí i dels seus animals, podran 
conèixer tortugues i aus marines que es 
recuperen en el CRAM abans de ser alliberades 
al seu medi natural.  

A més, es podran fer amics de l’estrella del 
CRAM, la tortuga Floreta, una babaua amb la 
que podran aprendre com es rescata a aquest 
tipus d’animal. També podran convertir-se en 
herois per un dia amb una missió molt especial: 
com salvar a un dofí. L’ambulància específica, 
els estris veterinaris, les lliteres pels trasllats, el 
protocol necessari, tot a la mà dels nostres nens. 
Mai se sap quan ho podran posar en pràctica! 

Conèixer les problemàtiques del medi marí, 
investigar què hi passa amb els animals que 
ho habiten, i conèixer la feina que fan els 
professionals del CRAM per avançar una mica 
en la consciència cívica i sostenible dels infants. 
Això sí, divertint-se!

El cap de setmana amb nens!
El Baix Llobregat ens ofereix moltes sortides interessants per fer en família. En aquest article parlarem de dues, una en cada 
punta de la comarca: al costat del mar a El Prat de Llobregat i a peu de la montanya de Montserrat, al nord, a Collbató

De 5, de 4 i 3, de 5, de 5 amb 5, el 4 de 
7 amb l’agulla, o el 3 de 7 aixecat 
per sota, 4 de 9 amb folre. Els de 8.  

Carregar, la pinya, la crossa, el contrafort, 
la torre, el pom de dalt, calcilles, anxaneta. 
Una nomenclatura molt específica per a una 
tècnica mol estudiada i, com deia un vers 
de l'obra “Els Xiquets de Valls” d'en Josep 
Anselm Clavé: "Força, Equilibri, Valor i Seny". 

Amb tot això podem tenir un grup 
casteller? Potser sí, però haurem d’afegir 
a la recepta caracterísitiques bàsiques 
dels homes i dones que composen els 
castellers: la constància, el treball, l’esforç, la 
regularitat, la confiança, la compenetració, 
la germanor i com sempre, en tot allò que 
és voluntàriament el teu temps lliure: una 
bona dosis de paciència i bon humor.

L’origen dels castells és incert, es creu que 
provenen d’un antic ball popular anomenat 
“ball de valencians” i de les moixigangues 
o muixerangues. Balls, de caràcter religiós, 
que es troben en documents del segles XVII 
i XVIII i que al finalitzar aixecaven una petita 
torre feta pels mateixos dansaires. Entre 
la rivalitat per veure qui la feia més alta,  
aquestes torres anaren guanyant alçada i 
amb el temps el ball va perdre importància a 
favor de les construccions humanes.  

Els de Cornellà, els de la camisa lila, els que 
van nèixer el 2 de Juny de 1991 per la Festa 
Major, amb uns “tremolosos castells de 5” com 
recorden. Els mateixos que aquest novembre 
han commemorat els 20 anys del seu primer 
4 de 8. Una fita històrica a la que avui en dia 
han pogut sumar tantes altres, totes elles entre 
molts sentiments, “alegries i plors” diuen al seu 
blog, doncs el que importa és, com expliquen 
que “hem suat, però sobretot hem disfrutat!"

Al 91 eren un “grup entusiasta de joves”, 
comenta el seu cap de Colla, Ignasi Gibert. 
Vinculats al Patronat Cultural i Recreatiu de 
Cornellà, “vam crèixer ràpidament en un 
panorama casteller molt diferent al que ens 
trobem en l´actualitat.  El "boom" casteller 
dels anys 90 estava començant i la nostra 
colla va ser de les primeres de tantes que 
van néixer en aquella dècada”, explica. 
Per Gibert, una de les seves fites més 
importants és haver estat  “al peu del canó 
representant a la ciutat per les places de 
Catalunya, i també a fora en alguna ocasió: 
Gijón, Barakaldo, Álmachar, Perpinya, Baó, o 
fins i tot un cop vam estar a Insbruck.”

“No importa l´edat, ni el génere, ni per 
descomptat, la raça, lorientació religiosa, 

lapolítica, etc. Ben al contrari, la nostra activitat 
permet que gent molt diferent pugui juntar 
esforços per un objectiu comú. L´aportació de 
cadascú, donat que és una activitat molt física 
i tècnica, dependrà de les seves possibilitats, 
però en tot cas des dels nounats fins als 
més grans, fem colla sense distincions” diu 
desprenent emoció el cap d'una colla que 
compta amb gairebé 200 persones, depenent 
de la convocatòria. Amb un munt de gent 
jove que fa que els castellers mantinguin el 
seu caràcter actiu,dinàmic i motivat.

Quan preguntem a Gibert què pot portar a 
una persona a convertir-se en casteller ens 
parla de la barreja entre resultar atractius i 
el “factor de risc”. “La canalla atrevida que 
vol pujar, en cas de convèncer als pares 
i aconseguir apropar-se a la colla, és una 
bona font de castellers nous.  El que no 
saben els pares d´aquesta canalla és que 
per a ells també tenim un lloc a la colla, i 
que no és menys important.  Poc a poc se 
n´adonen del valor familiar que tenim els 
Castellers, i s´enganxen com els primers.  El 
jovent de la colla també atrau altres joves 
que potser mai s´haurien interessat.  Altres, 
per curiositat, s´apropen a la colla i , si s´hi 
troben a gust, s´hi queden”, explica Gibert.

Entre 25 i 35 actuacions castelleres l´any fan 
que els Castellers portin el nom de Cornellà 
arreu. A la mateixa ciutat “intentem ser el màxim 
de participatius i col·laborar amb entitats o 
associacions en tota mena d’actes, excepte de 
caràcter polític”. Per Gibert, “col.laborar amb les 
entitats, i amb bona sintonia amb l´ajuntament 
de Cornellà, fa que siguem una entitat molt, 
però que molt present a la ciutat, i per molts 
anys pugui ser així, nosaltres encantats”.

Els castellers de Cornellà van començar a 
moure´s amb més freqüència en els castells de 
set de gamma alta com el 5 de 7,  o el 7 de 7 a les 
temporades de 2013 i 2014.  

Aquesta temporada 2015 han aconseguit 
consolidar-los, “amb aquesta gamma hem 
estat assajant per fer el salt als castells de vuit 
pisos.  En el camí, ja hem pogut saborejar-ne un 
perquè aquest any per la festa major de El Prat 
vam carregar el dos de set, un castell que tot i ser 
de set pisos té una dificultat superior als castells 
de set i mig de gamma alta, gairebé de castell 
de vuit” explica, tot recordant que  “aquest 
castell no el portàvem a una actuació des del 
2005, i amb això ens podem fer una idea de 
com d'important  ha estat per a la colla.  I també 
hem assajat el 4 de 8 i això ens fan pensar que 
la temporada que ve, si seguim en la progressió 
que comentava abans, ja el tindrem a punt”.

Un de 8 pels Castellers de Cornellà!
Més de 20 anys d’esforç i germanor avalen la colla castellera de Cornellà, que avui en dia està més forta que mai. El seu 
objectiu més important? Aconseguir un de 8! I allà hi serem quan ho facin!

Una curiositat: 
Entre els segles XV i XX, Collbató va comptar 
amb 22 trulls, dels quals la majoria van 
continuar actius fins mitjans del segle XIX i 
principis del segle XX. Fins al 1920 es van fer 
servir molins de pedra moguts per un animal 
que feia voltar la mola vertical, que girava i 
esclafava les olives, aviades damunt del jaç. 

Cap el 1920, Josep Rogent, un hisendat 
local, va substituir el seu molí de tracció 
animal per un d'elèctric i hi va instal·lar una 
premsa hidràulica, passant així, a tenir el 
molí més modern de la vila. 

El 1932, el “Sindicato Agrícola de Collbató”, 
va comprar l'edifici de l'actual molí, que 
havia estat un corral de bestiar amb una 
pallissa a la part superior; va electrificar 
l'antic molí de pedra i hi va instal·lar una 
premsa hidràulica, fabricada per la casa 
Baró de Tortosa. Aquestes màquines van 
restar en funcionament fins l'any 2005.
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El CD Aigüestoses, campió de 
Catalunya de Dards 

El Pavelló Municipal 
d’Esports de Puig-Reig 
va acollir el Campio-

nat de Catalunya de Dards. 
El CD Aigüestoses de Sant 
Andreu de la Barca va ser 
el gran triomfador de la 
competició. Per clubs, els 
santandreuencs, actuals 
campions de la Lliga Ca-
talana de Divisió d’Honor i 

de la Copa Catalunya, van 
assolir tots els títols possi-
bles amb la consecució el 
Campionat de Catalunya. 
A més, la parella formada 
per Xavier González Cruz i 
Daniel Zapata també van 
conquerir el títol per pa-
relles. Mentrestant, Daniel 
Zapata va aconseguir el 
títol individual. 

La Marató del Mediterrani torna 
a ser una gran festa atlètica 

Amb una participació 
de més de 2.300 at-
letes es va celebrar 

el passat diumenge 18 
d’octubre l’onzena edició de 
la Marató del Mediterrani. 
La competició es va dividir 
en tres modalitats. A la de 
10.000 metres, els guanya-
dors van ser Mohamed Zar-
houni (FC Barcelona, 30’32’’) 

i Sílvia Segura (Club Atletis-
me Les Tortugues, 39’26’’). A 
la distància de la mitja ma-
rató, els vencedors foren 
Juan Manuel Álvarez (At. 
Barcelona, 1h’10’50’’) i Ne-
rea Costal (1h34’58’’). I a la 
marató per parelles, els pri-
mers van ser Jorge de Arriba 
i José Ramos, del Pratenc, 
amb un temps d’h19’20’’.

Comença la primera fase 
d’esports d’equip al Baix

El passat 7 de novem-
bre va començar la to-
talitat de campionats 

d’esports d’equips dels 
Jocs Escolars del Consell 
Esportiu del Baix Llobre-
gat. Més de 500 equips 
dels diferents esports con-
vocats (Futbol Sala, Futbol 

7, Voleibol, Bàsquet, Han-
dbol i Hoquei) participen 
en les competicions esco-
lars. La principal novetat 
d’aquest curs 2015-2016 
serà l’aplicació del model 
de Juga Verd Play en totes 
les categories, d’Educació 
Infantil a Juvenil.

SANT JOAN DESPÍ

Uns 150 ciclistes participen en el 
28è Ciclocròs de Sant Joan Despí 

El Parc Ciclista del Llo-
bregat va ser escenari 
de la 28è Ciclocròs de 

Sant Joan Despí, organit-
zat per l’entitat ciclista local 
i puntuable per a la Copa 
Catalana de l’especialitat. 
La competició va aplegar 
uns 150 participants que es 
va dividir en diferents ca-
tegories. A la categoria elit, 
el guanyador va ser Tomàs 
Misse (Guess Bike-Guak) 
amb un temps de 58’57’’. 
Pablo Egeda (Tomás Belles-
Cannondale, 1h0’33’’) fou 
tercer i, a més, es va procla-
mar campió de la Màster 30. 
D’altra banda, Sandra San-

tanyès (MMR Bikes, Powe-
rade, 41’53’’) va guanyar a 

la categoria Elit Femenina. 
Els vencedors en la resta de 

categories van ser: Martí 
Carreras (Triatló, benjamí), 
Roc Cubí (CC Starbike, prin-
cipiants), Alba Fabres (Sala 
Sport Bike, principiants fe-
mení), Gabriel Roger (CC Le 
Boulou, cadet), Emma Ro-
ger (CC Le Boulu, fèmines 
júnior/cadet), Narcís Lopes 
(CC Banyoles, sots 23), Arnau 
Cirera (Action-Moncada, ale-
ví), Juan Pérez (Club Comar-
ques de Lleida, infantil), Jean 
Baptiste Creuso (Velo Sprint 
Narbonnais, júnior), Lluís Se-
rra (Xtrembike, màster 40), 
Emilio Vivian (CC Sant Boi, 
màster 50), Ramón Medina ( 
CC Medina, màster 60).

SANT BOI DE LLOBREGAT

Carles Lladó i Marina González guanyen el 
Cros Solidari per la Salut Mental

El Parc Sanitari Sant Joan 
de Déu, el Club Atletisme 
Sant Boi i l’Ajuntament van 
organitzar el 10è Cros So-
lidari per la Salut Mental. 
L'esdeveniment esportiu es 
va emmarcar dins dels actes 
de commemoració del Dia 
de la Salut Mental. Més de 
550 atletes van prendre part 
en l’edició d’aquest any en 
les diferents distàncies que 
es van celebrar. El Parc de la 
Muntanyeta de Sant Boi va 
acollir aquesta prova espor-
tiva i solidària que va pre-
tendre conscienciar sobre la 
realitat de la malaltia men-

tal, fer-la visible i valorar-ne 
la seva importància social.  
A la distància Open el guan-
yador en la categoria mascu-
lina va ser Carles Lladó, del 
Pratenc AA, amb un temps 
de 27’10’’. A la categoria fe-
menina, Marina González, 
del Triatló L’Hospitalet, va 
ser la guanyadora amb un 
registre de 34’44’’. A la prova 
de salud mental, els vence-
dors van ser Óscar García 
(PSSJD, 2’06’’) i Laia Fabra 
(Club Atletisme Sant Just, 
2’53’’). I a les proves de pro-
moció els guanyadors foren: 
Aleví (Iván Moreno i Anneli-

se Antonio), Benjamí (Daniel 
Rocafull i Mariona Balsera), 
Cadet/Juvenil masculí (Ka-
mal Tamghart), Infantil (Je-

sús Hurtado), Prebenjamí 
(Denis Pastrana i Berta Fla-
via) u Cadet/Juvenil/Infantil 
femení (Natàlia Cobos). 

Amplia aquesta informació a: www.lapremsadelbaix.es

Castillejo guanya  
la Behobia   
de Sant Sebastià
 
L’atleta viladecanenc 
es va imposar amb un 
temps d’1h01’12’’

Jordi Morales 
obté un bronze a  
l’Europeu Adaptat

Es va imposar a la 
classe 7 fent parella 
amb Álvaro Varela

L’objectiu del consistori és arribar al 2020 amb una reducció 
del 2,9% de generació per càpita respecte a la de l’any 2012

Més de 550 participants van prendre part a la desena edició a la prova atlètica 
que es va celebrar al Parc de la Muntanyeta de Sant Boi de Llobregat

Laia Sanz segueix 
preparant-se  
per al Dakar

Va participar 
en el Ra·li del Marroc
on va ser 46a

Simón i Langreo, primers a 
Sant Vicenç dels Horts 

Andreu Simón (34’25’’) 
i Núria Langreo (Run-
ning Pell Club, 42’27’’) 

van ser els guanyadors en la 
categoria absoluta de la se-
tena edició de la Cursa dels 
10 Quilòmetres de Sant Vi-
cenç dels Horts. Una prova 
atlètica que va aplegar uns 
500 atletes. Com a novetat, 

es va canviar el recorregut 
fent passar la cursa per la 
remodelada llera del riu 
Llobregat amb tres quilò-
metres totalment plans dins 
un entorn privilegiat. Per 
segona edició, es van tornar 
a realitzar les curses infantils 
adreçades als escolars des 
de cicle inicial fins a ESO.

Una delegació del 
Barça, encapçala-
da per al seu pre-

sident, Josep Maria Bar-
tomeu, i l’equip tècnic 

de l’Ajuntament de Sant 
Joan Despí amb Antonio 
Poveda al capdavant es 
van trobar per tractar de 
l’ampliació de la Ciutat 
Esportiva Joan Gamper. 
En van tractar aspectes re-

latius al planejament, ur-
banització, connectivitat, 
accessos, aparcament i re-
cuperació de les masies si-
tuades als terrenys que el 
club destina a l’ampliació 
de les seves instal·lacions. 

També es va fer un repàs 
de la urbanització del nou 
sector de les Begudes, on 
s’emmarquen les futures 
noves instal·lacions blau-
grana, també objecte de 
desenvolupament.

Futbol

Un total de 130 patinadors 
van disputar la quarta i da-

rrera jornada de la segona 
edició de la Lliga Catalana 

de patinatge de velocitat 
que es va celebrar al Parc 
Ciclista del Llobregat. El 
guanyador  va ser el CP 

Cobra del Prat de Llobre-
gat, seguit del Nàstic de 
Tarragona i en tercer lloc, 
el CP Delta Prat.

Patinatge de velocitat
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Cervelló córrer per la solidaritat

La quarta Sansi de Sant Feliu   
aplega uns 1.200 atletes

EL PRAT DE LLOBREGAT

El Prat va acollir el Campionat 
de Catalunya Absolut de pàdel 

Les instal·lacions del Club 
Pàdel Barcelona El Prat 
van acollir la XXIII edi-

ció del Campionat Absolut 
de Pàdel de Catalunya. Una 
competició que va coronar 
Marta Marrero i Eli Durán en 
categoria femenina, i a Adrián 
Biglieri i Enric Sanmartí en la 
masculina com a campions. 
La final femenina va enfrontar 
a Ari Sánchez i Gemma Triay 

contra Marta Marrero i Eli Du-
rán. Després que cada parella 
resolgués un set favorable, 
amb un emocionant segon 
set decidit al tie-break, la fi-
nal es va resoldre del cantó 
de Marrero-Durán per la re-
tirada de Sánchez-Triay. Pel 
que fa als homes Sanmartí-
Biglieri es van adjudicar en 
dos sets la final davant de 
Ricky Martínez i Jake Benzal. Més d’un centenar de Karts  

es van donar cita a Sant Just

Més de 1.500 participants van 
participar en el Triatló de Gavà 

Es va celebrar a Sant Just 
Desvern la XXXIX Cursa 
de Karts de Coixinets. 

Prop de 4.000 persones van 
assistir a aquest tradicional 
esdeveniment esportiu. La 
competició es va celebrar al 
voltant dels carrers Creu del 
Padró i Freixes. Enguany es 
van inscriure 109 karts. Els 
guanyadors per categories 
van ser els següents: Adrià 

Sandoval-Jan Busquets (sè-
nior/màster); Carles Bennas-
sar-Carles Orriols (júnior), 
Alejandro Biescas-Àlex 
Portas (Veterans); Annia 
Català-Jaume Fàbregas 
(Mixta); Catalina Planellas-
Lua López (Fèmines); Car-
los Borrajo-Manel Borrajo 
(Cadet); Òscar Escudero-
Joan Creus (Infantil) i Unai 
Sauter-Max Suriol (Aleví). 

Gavà va acollir la da-
rrera prova del circuit 
Škoda Triathlon Series 

amb la participació de més 
de 1.500 persones. En el 
triatló Olímpic individual, 
els guanyadors van ser 
Enric Gussinyer (1h52’31’’, 
CN Olot) i Bàrbara Rubio 
(2h03’35’’, CE Triathlon 
BCN). Callus Greyhounds 
(1h49’17’’) es va imposar 
en el triatló Olímpic Re-
lleus. D’altra banda, en el 

triatló Sprint individual, 
Lucas Chirico (CN Prat Triat-
ló, 59’40’’) i Anna Castro 
(Nestle, 1h06’36’’) van ser 
els campions i en els relleus 
el Miprimertriatlon.com 
(1h01’54’’). En la modalitat 
de triatló Supersprint Indivi-
dual, vencedors foren Jordi 
García (Gavà Triatló, 41’00’’) 
i Andrea Victoria Santa Co-
loma (Gavà Triatló, 51’36’’). 
CET Distance (43’31’’) va 
acabar primer en parelles.  

Uns 450 infants d’entre 3 
i 16 anys van participar 
a la quarta edició de 

la Cursa solidària de Cerve-
lló, que va recollir aliments i 
productes d’higiene infantil 
destinats a famílies amb re-
cursos limitats del municipi. 
La prova atlètica va ser una 

iniciativa impulsada per una 
comissió formada pels cen-
tres educatius del municipi, 
les AMPA i l’Ajuntament que 
engloba diferents curses 
dins d’una festa esportiva 
solidària amb la participació 
d’infants des de P3 fins a jo-
ves de 4t d’ESO.

Sant Feliu va tornar a aco-
llir La Sansi, que enguany 
va arribar a la quarta edi-

ció. A la distància dels 10 qui-
lòmetres els guanyadors va 
ser Iván Alcalá (CA Igualada, 
32’27’’) i Albada Blay (AA Ca-
talunya, 39’59’’). Rodrigo To-

rres (Rockets) va ser el primer 
la distància dels 5 quilòme-
tres amb un crono de 15’53’’. 
Sara Loehr, del Rockets, fou 
la campiona en la categoria 
femenina amb 17’52’’. Unes 
1.200 persones van partici-
par en l’edició 2015.

Amplia aquesta informació a: www.lapremsadelbaix.es
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Marta Marrero i Eli Durán, en la categoria femenina, i Adrián Biglieri 
i Enric Sanmartí, en la masculina, van ser els campions

L'entitat viladecanenca 
ha volgut dedicar els 
seus esforços en un 

projecte relacionat amb 
els més petits. Així, el BFV-
BMV Escola de Bàsquet Vi-
ladecans i l'Hospital Sant 
Joan de Déu treballaran 
conjuntament en benefi-
ci de la recerca del càncer 
infantil. D'aquesta manera, 
el club segueix la línia es-
tablerta en els últims anys, 
d'impulsar, donar suport 
i promoure iniciatives de 
caràcter social i solidari, 
sempre vinculades al món 
de l'esport i en concret al 
del bàsquet, però també 
amb altres esports que es 
vulguin afegir. Es tracta del 
projecte “Viladecans Bàs-
quet Solidari”, iniciativa mi-
tjançant la qual l'entitat es-
portiva i l'hospital espluguí 
s'uneixen amb l'objectiu 
d'exercir una funció de 

captació de recursos, però 
també de conscienciació, 
de la qual es beneficiï la 
recerca del càncer infantil.

Al llarg de tota la temporada 
es duran a terme diferents 
esdeveniments, activitats i 

accions. Francisco Chacón, 
president de l'entitat 
esportiva, explica que “fem 
aquests programes perquè 
creiem en ells, perquè tots 
els dies necessitem ajuda, 
i què millor que ajudar 
als més petits anant al 

punt de partida que pot 
fer possible la millora en 
un futur no massa llunyà. 
Voldria aprofitar per llançar 
un missatge a tot el que 
ens estigui llegint aquesta 
notícia perquè es pugui 
afegir a aquesta iniciativa.”

VILADECANS

El BFV-BMV i l’Hospital Sant Joan 
de Déu lluitaran contra el càncer 
Durant la temporada, les dues entitats duran a terme diferents 
esdeveniments, accions i activitats amb l’objectiu d’ajudar als 
més petits que pateixen aquesta malaltia

Homenatge 

Cal destacar també 
l’homenatge que la 
Federació Catalana 

de Pàdel va realitzar a les 

jugadores campiones al 
Campionat d’Espanya de 
seleccions autonòmiques 
de Menors. En l’acte, a 
més de Pere Hernández, 
màxim responsable de 

la Federació Catalana de 
Pàdel, el van acompan-
yar Gerard Figueres, Di-
rector del Consell Català 
de l’Esport; Juan Pedro 
Pérez, Tinent d’Alcalde 

d’Esports de l’Ajuntament 
de El Prat, Jordi Sans, Di-
rector Esportiu de la UFEC 
i Marit Willis, Responsable 
de Menors de la Federació 
Catalana de Pàdel.




